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PASAULES KVALITĀTES 
BASKETBoLS GArKALnē
garkalnē ir uzstādīts pasaules kvalitā-
tes 3x3 basketbola laukums.

Šīs vasaras treniņus garkalnē aiz-
vadīs basketbola komanda “varenie 
runči” uz šī lieliskā FIBa3x3 laukuma! 

liels paldies “Basketbola savienībai”, 
garkalnes novada domei par atbalstu 
un novada basketbola entuziastiem 
edgaram Šnepam un raimondam 
Fūrmanim par aktivitāti.

gNv

Harijs lieljuris stāsta: līgo ielā un arī ci-
tās vietās garkalnes novadā ir izvietoti 
atkritumu šķirošanas konteineri vai “zva-
ni”, kuros iedzīvotājiem ir iespēja atbrīvo-
ties no šķirotajiem atkritumiem. arī līgo 
ielā ir novietoti šķirošanas konteineri. Tie 
paredzēti stikla taras šķirošanai. Pašlaik 
saskaņā ar likumdošanu šie “zvani” ir uz-
stādīti nevietā. vietu šiem konteineriem 
plānots mainīt uz kādu citu un piemēro-
tāku tuvākajā apkārtnē. 

Par stikla atkritumu šķirošanu

garkalnes komunālservisam ir sadarbī-
bas līgums ar ar “eko Baltia vide” visā 
garkalnes novadā ir uzstādīti 28 šādi kon-
teineri. “eko Baltia vide” uzstāda šos kon-
teinerus un arī paši iztukšo. Šīs darbības 
notiek eiropas projektu ietvaros un likums 
paredz, ka iztukšošanas laiks paredzēts 
reizi trijos mēnešos, bet “eko Baltia vide” 
nāk pretī un iztukšo šos stikla konteinerus 
reizi mēnesī. reizēm gan uzņēmumam 
sanāk aizķeršanās, bet sadarbojoties un 
kontaktējoties, komunālserviss tiek galā 
ar šo jautājumu. Ja gadījumā konteineris 
ir pilns, tad nevajag kautrēties un atstāt 
sašķirotos stikla atkritums maisiņā blakus 
konteinerim. “eko Baltia vide” savāks arī 
šos sašķiroto atkritumu maisiņus. Nākot-
nē tuvākā stikla taras izvešana plānota ir 
pēc Jāņiem. 

Svarīgi atcerēties un būt atbildīgiem ne-
sajaukt atkritumus un neievietot cita veida 
atkritumus stiklam, plastmasai, kartonam 
paredzētos konteineros, jo tas garkalnes 
novadam dārgi maksā. Ja konteinerā nav 
cita veida atkritumu, tad “eko Baltia vide” 
šos konteinerus pieņem bez maksas, bet 
ja gadījumā kāds bezatbildīgs cilvēks ir 
iemetis šajā konteinerā sadzīves atkritu-
mus, tad par to tiek piestādīts rēķins.

Kartons un plastmasa

kartona un plastmasas konteinerus 
garkalnes komunālserviss izved divas 
reizes nedēļā. konteineru iztukšošana 
notiek pirmdienās un piektdienās. Ja ga-
dījumā cilvēki grib šķirot atkritumus, bet 
nav transporta līdzeklis, lai atkritumus 
aizvestu līdz šķirošanas punktam. Tad ri-
sinājums ir pasūtīt bezmaksas konteineri, 
kuru būs iespēja turēt jūsu sētā un jums 
būs jāpiesaka izvešanas reizes pirmdie-
nās vai piektdienās.

Paldies visiem atbildīgajiem cilvēkiem, kuri 
šķiro atkritumus un rūpējās par tīru vidi. 

Sīkāka informācija: www.ecobaltiavide.lv
Sižetu par atkritumu šķirošanu skatieties 
garkalnes Ziņās 267.

Mārcis Bauze-krastiņš

Par atkritumu šķirošanu Garkalnes novadā Garkalnes novada dziesmusvētku vēstnesis

apsveicam ar panākumiem, jo garkalnes 
novada iedzīvotājas agneses Fūrmanes 
veidotais projekts “Papīra lelles etnogrāfis-
ko novadu tautastērpos” izvēlēts kā Dzies-
musvētku vēstnesis no garkalnes novada.

agnese Fūrmane: “Mūsu stāsts par papī-
ra lellēm sākās 1992. gadā, kad klaudijas 
vecmāmiņa jeb mana vīramāte savai mei-
tai zīmēja papīra lelles. Tolaik viņa strādāja 
rīgas modeļu namā, kur piedalījās modīgu 
apģērbu radīšanā visai plašajai Padomju 
savienībai. Pa šiem daudzajiem gadiem dzī-
ve ir mainījusies.

kas gan notika tālāk? klaudijas vecmāmi-
ņa papīra lelles rūpīgi glabāja. gluži kā zi-
nādama, ka pasaulē nāks viņas mazmeiti-
ņa klaudija, kura kādā dienā nejauši atvērs 
galda atvilktni un iedvesīs jaunu elpu brīniš-
ķīgajai idejai. Tā arī notika.

Strādājot ar papīra lellēm, sapratu, ka tās 
var būt ne tikai jaukas rotaļu biedrenes, bet 
var veikt arī izglītojošu funkciju. Projekts 
“Papīra lelles latvijas etnogrāfisko novadu 
tautastērpos” ir izveidotas sadarbībā ar Na-
cionālo kultūras centru un tautas lietišķās 
mākslas eksperti lindu rubenu kā ilgtermi-
ņa projekts latvijas simtgades sagaidīša-
nas un atzīmēšanas kontekstā.

Projekta galvenā ideja – ar visiem labi zi-
nāmas rotaļlietas – papīra lelles palīdzību, 

veicināt latvijā un ārvalstīs dzīvojošu bērnu 
un jauniešu nacionālās identitātes apzinā-
šanos, izglītojot par latvijas etnogrāfisko 
novadu raksturīgajiem tautastērpiem un to 
valkāšanas tradīcijām. Tādējādi veicinot lat-
viskuma popularizēšanu un iesakņošanos 
bērnu un jauniešu vidū.

Projekta primārā mērķauditorija ir latvijā un 
ārvalstīs dzīvojošie bērni un jaunieši, ģime-
nes, kurās aug bērni. Īstermiņa mērķis – ra-
dīt izglītojošu, skaidrojošu bērniem un jau-
niešiem vizuāli pievilcīgu, interesi rosinošu 
papīra leļļu kolekciju.

Tautisko papīra leļļu kolekcija iekļauta lat-
vijas etnogrāfiskā Brīvdabas muzeja krāju-
mā.”

kas tad ir tik īpašs šajās papīra lellēs? vien-
kāršība, kas ļauj brīvu vaļu bērna fantāzijas 
lidojumam. Papīra lelles apvieno paaudzes 
un veicina ģimenes kopā būšanu, jo gan ve-
cāki, gan vecvecāki, atceroties šo rotaļlietu 
no savas bērnības, labprāt iesaistās rado-
šajā procesā kopā ar bērniem. Ģimenes 
kopā būšana – mūsdienu svarīgākā vērtība!

lieliska alternatīva datorspēlēm.  Papīra lel-
les darbojas arī kā lieliska alternatīva šodien 
tik populārajām datorspēlēm, jo piedāvā 
bērnam izveidot pašam savu, unikālu, bet 
tajā pašā laikā reālu rotaļlietu.

gNv

garkalnes novada ceļu inženieris Ēriks 
Skujiņš ziņo, ka ir izbūvēti divi ātrumvaļņi 
Muižas ielā, divi asfalta posmi ir salabo-
ti rīgas ielā kā arī krievupes ielā. vēl ir 
noasfaltēts posms garajā jūdzē pie ap-
vedceļa. līdz Jāņiem ir plānots pabeigt 
bedrīšu remontu. Ļoti daudz ir darīts, lai 
novērstu putekļus graudiņu ielā, Ziedu 
ielā, uz Makstenieku ceļa. Uzlabots teh-
niskais stāvoklis vilciņa ielā, Parka ielā, 
Padebešu ielā, Ādažu ielā, Foreļu ielā, 
laipu ielā, rasas ielā, grāvju ielā, lāču 
ielā, Ziedu ielā, un citās ielās. Ceļu absor-
bents šogad ir izlietots vairāk kā 5 reizes 
un kopumā tas ir 38,5 tonnas. 

Mārcis Bauze-krastiņš

Ceļu remonts
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Izdevējs: Garkalnes novada dome, Brīvības gatve 455, Rīga LV-1024.
Tālrunis 6780 0918; fakss 6799 4414, dome@garkalne.lv

Iznāk kopš 1995. gada decembra. Reģistrācijas Nr. 000701882.
Tipogrāfija “Veiters”, tirāža 4000 eksemplāru. Iznāk reizi mēnesī.  
Izdevumu apmaksā Garkalnes novada dome.

Materiālus publicēšanai sagatavojis Domes Sabiedrisko attiecību daļas  
vadītājs Mārcis Bauze-Krastiņš (2617 7087, e-pasts: gnv@garkalne.lv).

Informāciju, ieteikumus, interesantas materiālu tēmas lūdzam sūtīt uz  
e-pastu vai iesniegt Domē līdz mēneša sākumam.

GARKALNES
NOVADA
VĒSTIS

laikrakstu “Garkalnes novada vēstis”
Garkalnes novadā izplata kurjeri:
Treinis (2934 0718): Amatnieki, Sunīši, Upesciems (Ziedu ielas, Dārzniecības iela, 
Karpu iela, Smenas rajons) Berģi, Bucīši, Bites, Pleskavas šoseja ap Depo, Suži, 
Priedkalne, Bukulti, Alderi, Baltezers, Priežlejas.

Dagmāra (2957 8955): Langstiņi, Ziemeļnieki, Padebeši, Garā jūdze, Dumbrāji, 
Upesciems (līdz Ziedu 15), Makstenieki, Zaķumuiža, Skuķīši, Garkalne, Remberģi, 
Stacija Krievupe, Remberģi, Cīrulīši.

Izdevējs neatbild par autordarbu saturu. Pārpublicēšanas gadījumā atsauce obligāta.Laikrakstu lasiet arī www.garkalne.lv/gnv

APSTIPRINĀTI
                                                                                                          ar Garkalnes novada domes
                                                                                                             2018.gada 27.marta sēdes

                                                                                                      lēmumu (protokols Nr.16, 29.§)

Saistošie noteikumi Nr. 20
Grozījumi Garkalnes novada domes 2013. gada 26. marta saistošajos noteikumos Nr. 6

„Par sociālo palīdzību Garkalnes novadā”
                                                                                              

Izdoti saskaņā ar Sociālo pakalpojumu un sociālās palīdzības likuma 33.panta otro daļu, 
35.panta ceturto un piekto daļu, likuma “Par palīdzību dzīvokļa jautājumu risināšanā” 
14.panta sesto daļu, 25. panta pirmo daļu, 26.panta pirmo un otro daļu, Ministru kabineta 
2009. gada 17.jūnija noteikumu Nr.550 ”Kārtība, kādā aprēķināms, piešķirams, izmaksā-
jams pabalsts garantētā minimālā ienākumu līmeņa nodrošināšanai un slēdzama vienošanās  
par līdzdarbību” 13.punktu, Ministru kabineta 2012. gada 18.decembra noteikumu Nr.913 
”Noteikumi par garantēto minimālo ienākumu līmeni” 3.punktu, Ministru kabineta 2006. 
gada 19.decembra noteikumu Nr.1036 „Audžuģimenes noteikumi” 43. punktu 

Izdarīt Garkalnes novada domes 2013.gada 26.marta saistošajos noteikumos Nr. 6 „Par sociālo palīdzību Garkalnes novadā” šādus 
grozījumus:
1. Svītrot no saistošo noteikumu izdošanas pamatojuma vārdus un ciparus „Ministru kabineta 2010. gada 30.marta noteikumu Nr.299 
„Noteikumi par ģimenes vai atsevišķi dzīvojošas personas atzīšanu par trūcīgu” 17.punktu un 19.4.apakšpunktu”;
2. Izteikt 14.punktu šādā redakcijā:
„14. Izvērtējot klienta materiālo resursu atbilstību trūcīgas ģimenes (personas) statusam, papildus normatīvajos aktos noteiktajam, par 
īpašumu netiek uzskatīts, ja personai pieder kāds no 14.punkta apakšpunktos minētajiem īpašuma veidiem :”
3. Izteikt 14.4.apakšpunktu šādā redakcijā: „14.4. nekustamais īpašums, kurš nav piemērots dzīvošanai;”
4. Aizstāt 21.2.1 apakšpunktā vārdus „dzīvojamās telpas vai dzīvojamās mājas” ar vārdiem „mājokļa” ;
5. Svītrot 21.6.3.apakšpunktu;
6. Papildināt saistošos noteikumus ar 21.10.apakšpunktu šādā redakcijā : 
„21.10. ar Garkalnes novada domes lēmumu, izvērtējot katru konkrēto situāciju atsevišķi, var tikt piešķirts pabalsts bērnu interešu izglī-
tībai, ņemot vērā pašvaldības budžeta iespējas.”
7. Svītrot 45.1. un 45.2. apakšpunktu.
8. Izteikt 45.4.apakšpunktu šādā redakcijā: „45.4. bērniem un pārējām personām – valstī noteiktajā apmērā.”
9. Izteikt 55.punktu šādā redakcijā: „55. Sociālajam dienestam ir tiesības lemt par pašvaldības palīdzību mājokļa remontam trūcīgām vai 
maznodrošinātām ģimenēm (personām) par viņu īrētām dzīvojamām telpām, ja šo telpu izīrētājs nav pašvaldība, vai šo personu īpašumā 
esošām dzīvojamām telpām ne biežāk kā vienu reizi piecos gados, ja:
55.1. ģimenē ir trīs un vairāk bērni;
55.2. ģimenē ir bērns invalīds;
55.3. ģimenē ir tikai vecuma vai invaliditātes pensijas vai valsts sociālā nodrošinājuma pabalsta saņēmēji un nav nevienas personas 
darbspējīgā vecumā.”
10. Izteikt 56. punktu šādā redakcijā: „56. Vienreizējs pabalsts mājokļa remontam tiek piešķirts no šim mērķim paredzētajiem attiecīgā 
gada Domes sociālā budžeta līdzekļiem. Pabalsta apmērs ir līdz 500 euro, izmaksājot skaidrā naudā vai ar pārskaitījumu.”
11. Papildināt saistošos noteikumus ar 56.1, 56.2, 56.3, 56.4, 56.5, 56.6 punktu  šādā redakcijā:
„56.1Pieprasot vienreizēju pabalstu mājokļa remontam, personai jāiesniedz Sociālajā dienestā  Nekustamo īpašumu daļas apstiprināta 
mājokļa remonta izdevumu tāme, kurā norādīts plānoto darbu apjoms, nepieciešamo materiālu daudzums un izmaksas (cenas).
56.2 Pirms lēmuma par vienreizējā pabalsta mājokļa remontam piešķiršanas, sociālā dienesta darbinieks kopā ar Nekustamā īpašuma 
daļas nozīmēto speciālistu veic personas dzīves apstākļu apsekošanu.
56.3  Vienreizējs pabalsts mājokļa remontam tiek piešķirts personas īrētas vai īpašumā esošas dzīvojamās telpas un ar to funkcionāli 
saistīto telpu (virtuve, gaitenis, sanitārās telpas) remontam gadījumos, ja pašvaldības sastādītā telpu apsekošanas aktā noteikts, ka telpās 
ir bojājumi, kas rada draudus personas veselībai vai dzīvībai.
56.4 Piešķirto pabalstu izmaksā divos maksājumos – 50 % apmērā pirms remontdarbu uzsākšanas (materiālu iegādei), atlikušo maksā-
jumu 50 % apmērā pēc izlietojuma attaisnojošu dokumentu iesniegšanas.
56.5 Sociālais dienests trīs mēnešu laikā no pabalsta piešķiršanas dienas pārbauda piešķirtā pabalsta izlietojumu paredzētajam mērķim.
56.6 Vienreizējais pabalsts mājokļa remontam var tikt palielināts, ņemot vērā pozitīvus Sociālo lietu, komunālo un drošības jautājumu 
komitejas un Finanšu komitejas atzinumus ar Garkalnes novada domes lēmumu, izvērtējot katru konkrēto situāciju un pašvaldības 
budžeta iespējas.”
12. Izteikt 73.punktu šāda redakcijā: „73. Pabalsts bērna uzturam tiek piešķirts Ministru kabineta 2006. gada 19.decembra noteikumos  
Nr.1036 „Audžuģimenes noteikumi” noteiktajā apmērā.”
13. Svītrot noteikumu 87. un 88.punktu.
      
Domes priekšsēdētājs                                                                                                                                                    M.G.Bauze-Krastiņš

APSTIPRINĀTI
                                                                                                          Garkalnes novada domes

                                                                                                          2018.gada 27.februāra sēdē
                                                                                                      (protokols Nr.15, 20.§)

Precizēti Garkalnes novada domes 2018.gada 27.marta sēdē
ar lēmumu Nr.363 (protokols Nr. 16 , 30.§)

Saistošie noteikumi Nr.18
Par atbalsta sniegšanu sporta pasākumu organizēšanai, sporta veidu attīstībai, 

individuālo sportistu, komandu un nodibinājumu dalībai sacensībās 

Izdoti saskaņā ar likuma
                                                                                           „Par pašvaldībām” 43.panta trešo daļu

I Vispārīgie jautājumi

1. Šie noteikumi nosaka kārtību, kādā tiek izskatīti pieteikumi un piešķirts finansiālais atbalsts sporta pasākumu organizēšanai, 
sporta veidu attīstībai, individuālo sportistu, komandu un nodibinājumu dalībai sacensībās. 
2. Garkalnes novada pašvaldība (turpmāk tekstā - Pašvaldība) piešķir finansējumu no pašvaldības budžeta (turpmāk – 
finansējums):
2.1. Garkalnes novada sporta komandu, Garkalnes novadā reģistrētu nodibinājumu/biedrību dalībai reģionālajās sacensībās, 
Latvijas sporta federāciju rīkotajos Latvijas čempionātos un Latvijas kausu izcīņās, Baltijas valstu sporta federāciju rīkotajos čempionātos 
un Baltijas kausu izcīņās, Latvijas veterānu sporta spēlēs, Latvijas olimpiādēs, Latvijas izlases sastāvā Olimpiskajās spēlēs, Pasaules un 
Eiropas čempionātos un kausu izcīņās, Eiropas reģionālajos čempionātos un kausu izcīņās;
2.2. individuālo sportistu, kas ir deklarēti Garkalnes novadā ne mazāk par vienu gadu, dalībai sacensībās;
2.3. sporta biedrībām sporta veidu attīstībai;
2.4. juridiskām un fiziskām personām sporta pasākumu organizēšanai Garkalnes novadā un citur Latvijas Republikā, ja pasākums 
ārpus Garkalnes novada administratīvās teritorijas ir paredzēts pamatā Garkalnes novada iedzīvotāju aktivitātēm, un Garkalnes novada 
sporta veidu attīstībai.
3. Finansiālais atbalsts var tikt piešķirts sporta veidiem, kas ir reģistrēti Atzīto sporta federāciju reģistrā.
4. Noteikumi neattiecas uz sporta bāžu un laukumu uzturēšanas izdevumiem un Garkalnes novada vispārizglītojošo skolu 
sporta izdevumiem.
5. Finansējums tiek piešķirts Pašvaldības apstiprinātā budžeta ietvaros. 
6. Lai saņemtu finansiālo atbalstu nākamajam gadam, juridiskā vai fiziskā persona līdz kārtējā gada 1.oktobrim iesniedz 
pašvaldībā iesniegumu (Pielikums Nr.1-4).
7. Pašvaldība ir tiesīga pieprasīt no iesniedzēja iesnieguma izskatīšanai nepieciešamo papildus informāciju. Ja papildus in-
formācija vienā mēneša laikā no pieprasījuma saņemšanas dienas netiek iesniegta pašvaldībai, iesniegums netiek virzīts izskatīšanai 
Garkalnes novada Domes (turpmāk – Dome) sēdē. 
8. Pašvaldībai ir tiesības atteikt finansējumu, ja nav izpildītas šajos noteikumos noteiktās saistības par iepriekšējo gadu.

II Finansējums sporta pasākumu organizēšanai
9. Juridiskām un fiziskām personām, kas vēlas pretendēt uz finansējumu sporta pasākumu organizēšanai, līdz kārtējā gada 1. 
novembrim- Pašvaldībā jāiesniedz:
9.1. Iesniegums (1. pielikums) par finansējuma piešķiršanu sporta pasākumu organizēšanai;
9.2. kopējo pasākuma ieņēmumu, izdevumu tāmi, kur norādīts, kādam mērķim tiks izmantots iespējamais Pašvaldības finan-
sējums;
9.3. atskaiti par iepriekšējā gadā saņemtā finansējuma izlietojumu, ja tāds bija piešķirts, pievienojot klāt čeku, rēķinu, maksā-
jumu uzdevumu kopijas.
10. Iesniegtos iesniegumus izskata Garkalnes Sporta centrs, izvērtējot pasākumu pēc:
10.1. pieejamības iespējami lielākam Garkalnes novada iedzīvotāju skaitam (10 punkti);
10.2. pieejamības dažādām vecuma grupām (10 punkti);
10.3. sporta veidu daudzveidības (5 punkti);

10.4. atsauksmes par iesniedzēja iepriekš organizētajiem pasākumiem (5.punkti).
11. Sporta centrs virza izskatīšanai Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes lietu komitejā un Finanšu komitejā iesniegumus, kas 
pēc izskatīšanas saņēma ne mazāk kā 22 punktus. Pēc izskatīšanas komitejās iesniegums tiks virzīts apstiprināšanai.
12. Ja tiek pieteikts sporta pasākums, kuram iepriekš netika paredzēti līdzekļi kārtējā gada budžetā, tad pieteikumu izskata 
gadījumā, ja  fiziska vai juridiska persona organizē sporta pasākumu Garkalnes novadā vai citur Latvijas teritorijā un pasākums ārpus 
Garkalnes novada administratīvās teritorijas ir paredzēts pamatā Garkalnes novada iedzīvotāju aktivitātēm.  Pieteikums ir jānoformē 
atbilstoši saistošo noteikumu 8.punktā minētajam un tās tiek izskatīts šo saistošo noteikumu 9. un10. punktā noteiktajā kārtībā.
13. Lai saņemtu finansējumu sporta pasākumu organizēšanai, organizatoram ir jāsaņem atļauju publiska pasākuma rīkošanai 
atbilstoši Publisko izklaides un svētku pasākumu drošības likumam (ja attiecināms). Ja uz finansējuma pieprasīšanas laiku šāda atļauja 
nav vēl saņemta, tā obligāti ir jāiesniedz (ja pasākums netiek plānots Garkalnes novada teritorijā) vai jāsaņem pirms pasākuma rīkošanas.
14. Pretendentam piešķirtais finansējums tiek pārskaitīts uz Pretendenta bankas kontu.
15. Finansējuma saņēmējam jānodrošina Pašvaldības publicitāte, izvietojot Pašvaldības logo uz visiem pasākuma publicitātes 
materiāliem, iepriekš to saskaņojot ar Pašvaldības Sabiedrisko attiecību daļu. Organizatoriem pirms un pēc pasākuma jāiesniedz Pašval-
dības Sabiedrisko attiecību daļai preses relīze par pasākuma norisi un rezultātiem.

III Finansējums sporta veidu attīstībai 
16. Pašvaldības finansējums sporta veidu attīstībai var tikt piešķirts sporta biedrībām, kas nodarbojas ar Garkalnes novada 
bērnu un jauniešu mācību-treniņu darbu atbilstoši Latvijas Republikas normatīvajiem aktiem, īstenojot licencētas interešu izglītības 
programmas, vai nodrošina sportiskas un veselību veicinošas aktivitātes Garkalnes novada iedzīvotājiem.
17. Sporta biedrībām, kas vēlas pretendēt uz Pašvaldības finansiālo atbalstu, līdz 1. oktobrim Pašvaldībā jāiesniedz: 
17.1. iesniegums par finansējuma pieprasījumu sporta veidu attīstībai un sporta biedrībām (2.pielikums), norādot kopējo mērķi 
(dalību sacensībās, biedrības iekšējo sporta pasākumu organizēšanu u.c.), kopējo plānoto izdevumu tāmi, norādot Pašvaldības iespējamo 
finansējumu, precizējot tā izlietošanas mērķi, iepriekš saskaņojot to Pašvaldībā;
17.2. biedrības reģistrācijas apliecības kopija (iesniedzot dokumentus pirmo reizi); 
17.3. sportistu saraksts;
17.4. sporta darbinieku un speciālistu saraksts, norādot treneru kvalifikāciju un sporta izglītību apliecinošos dokumentus;
17.5. dokumentālie pierādījumi par biedrības komandas vai sportistu individuālajiem sasniegumiem pēdējo 12 mēnešu laikā no 
pieprasījuma iesniegšanas (dalība Latvijas čempionātā vai augstāka līmeņa starptautiskajās sacensībās);
17.6. biedrības organizēto sporta pasākumu saraksts un dokumentēts apliecinājums par piedalīšanos sacensībās pēdējo 12 mēnešu 
laikā no pieprasījuma iesniegšanas;
17.7. pasākumu kalendāro plānu nākamajam budžeta gadam. Treniņu vietu un laiku provizoriskos grafikus. Nodarbību vietas un laika 
izmaiņu gadījumā, jāinformē Pašvaldība, iesniedzot rakstveidā informāciju par treniņu norises vietu un laiku Pašvaldības Sporta centrā;
17.8. atskaiti par iepriekšējā gadā saņemtā finansējuma izlietojumu (ja tāds bija saņemts), pievienojot klāt maksājumu 
apliecinošus dokumentus.
18. Ja vienas biedrības ietvaros tiek realizēti vairāki sporta veidi, dokumenti jāiesniedz atsevišķi par katru sporta veidu.
19. Ja sporta biedrībai tiek piešķirts finansējums no pašvaldības budžeta, tā nodrošina, ka treniņu maksa Garkalnes novada 
bērniem un jauniešiem no trūcīgām vai maznodrošinātām ģimenēm tiek samazināta par 50% no treniņu parastās maksas.
20. Ja sporta biedrības sportistiem ir bijuši izcili sasniegumi dažāda mēroga sacensībās, sporta biedrības sportistiem tiek 
piešķirts papildus finansējums turpmākai dalībai sporta sacensībās atbilstoši šo saistošo noteikumu 4.pielikumam.

IV Finansējums individuālajiem sportistiem
21. Uz finansējuma saņemšanu var pretendēt individuālais sportists, kas atbilst šādiem kritērijiem:
21.1. deklarēts Garkalnes novadā ne mazāk kā vienu gadu uz iesnieguma iesniegšanas brīdi;
21.2. nav nevienas sporta biedrības, kas saņem finansējumu atbilstošo šiem saistošajiem noteikumiem, biedrs;
21.3. vecumā līdz 23 gadiem, izņemot, ja ir izcili sasniegumi pārstāvētā sporta veidā;
22. Ja finansējuma saņēmējs ir bērns līdz 18 gadu vecumam, gan bērnam, gan vienam no bērna likumīgajiem pārstāvjiem ir 
jābūt deklarētiem Garkalnes novadā ne mazāk kā vienu gadu uz iesnieguma iesniegšanas brīdi.
23. Individuālajiem finansējuma pretendentiem līdz 1.novembrim Pašvaldībā jāiesniedz: 
23.1. Iesniegums par finansējuma piešķiršanu individuālajam sportistam
23.2. (3.pielikums);
23.3. dokumentāli pierādījumi par sasniegumiem pēdējo 12 mēnešu laikā no pieprasījuma iesniegšanas brīža;
23.4. atskaiti par iepriekšējā gadā saņemtā finansējuma (ja tāds bija piešķirts) izlietojumu, pievienojot klāt čeku, rēķinu, 
maksājumu apliecinošus dokumentus.
24. Ar finansējumu individuālajiem sportistiem var segt šādas izmaksas:
24.1. dalība sacensībās, treniņnometnēs, dalības maksas sacensībās;
24.2. licences un akreditācijas izdevumi;
24.3. transporta izmaksas;
24.4. sporta infrastruktūras objektu izmantošana un sporta sacensību inventāra iegāde (sportista ekipējums);
24.5. citas ar sacensību, mācību un treniņu darba nodrošināšanu saistītas izmaksas, iepriekš saskaņojot tās Pašvaldībā.
25. Ja sportistam ir bijuši izcili sasniegumi dažāda mēroga sacensībās, tām tiek piešķirts papildus finansējums turpmākai dalībai 
sporta sacensībās atbilstoši šo saistošo noteikumu 4.pielikumam.
26. Pretendentam piešķirtais finansējums tiek pārskaitīts uz Pretendenta bankas kontu vai izmaksāts pašvaldības Domes kasē.

VI Kontroles mehānisms
27. Uzskaiti un kontroli par saņemto finansējumu un tās saņemšanas nosacījumu izpildi veic Sporta centra vadītājs.
28. Pašvaldība ir tiesīga veikt iesniegtās informācijas atbilstības pārbaudi.
29. Pašvaldība ir tiesīga pieprasīt finansējuma pieprasītājam papildu informāciju vai paskaidrojumus.
30. Konstatējot neatbilstošas informācijas sniegšanu, finansējums var tikt samazināts vai atteikts.
31. Piešķirto finansējumu drīkst izmantot tikai iesniegumā un norādītajiem mērķiem.
32. Ja tiek konstatēts, ka piešķirtais finansējums netiek iztērēts paredzētajiem mērķiem, tas jāatmaksā Pašvaldības budžetā 10 
(desmit) darba dienu laikā pēc saņemta rakstiska uzaicinājuma.

Domes priekšsēdētājs                                                                 M.G.Bauze-Krastiņš

1. pielikums
Garkalnes novada domes Garkalnes novada domes 2018.gada 27.februāra saistošajiem noteikumiem

“Par atbalsta sniegšanu sporta pasākumu organizēšanai, sporta veidu attīstībai,  
individuālo sportistu, komandu un nodibinājumu dalībai sacensībās”

Garkalnes novada pašvaldībai
__________________________________

(juridiskās personas nosaukums, fiziskās personas vārds, uzvārds)

_______________________________________ 
(Reģ. Nr./personas kods)

____________________________________

_______________________________________
(juridiskā adrese/ dzīvesvietas adrese)

IESNIEGUMS PAR FINANSĒJUMA PIEŠĶIRŠANU SPORTA PASĀKUMA ORGANIZĒŠANAI

Lūdzu piešķirt pašvaldības finansējumu sacensību organizēšanai

Sporta pasākuma nosaukums: __________________________________________________________

__________________________________________________________________________

Mērogs: (vajadzīgo atzīmēt ar þ):□ novada □ Latvijas  □ starptautisks 

Norises vieta, laiks___________________________________________________________________

Vēlamā finansējuma apmērs (EUR) _____________

_________________________________________________________________________
(summa vārdiem)

Pielikumā (atzīmēt ar þ):
□ Sporta pasākuma nolikums vai tā projekts
□ Sporta pasākuma izdevumu, ieņēmumu tāme
□ Atskaite par iepriekšējā gadā saņemtā finansējuma izlietojumu

Datums____________________________Paraksts __________________________

Priekšsēdētājs                                                                 M.G.Bauze-Krastiņš
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2.  pielikums
Garkalnes novada domes Garkalnes novada domes 2018.gada 27.februāra saistošajiem noteikumiem

“Par atbalsta sniegšanu sporta pasākumu organizēšanai, sporta veidu attīstībai,  
individuālo sportistu, komandu un nodibinājumu dalībai sacensībās”

Garkalnes novada pašvaldībai

______________________________________
(juridiskās personas nosaukums)

_______________________________________ 
(Reģ. Nr)

_______________________________________

_______________________________________
(juridiskā adrese, tālrunis)

IESNIEGUMS FINANSĒJUMA SAŅEMŠANAI SPORTA VEIDU ATTĪSTĪBAI UN SPORTA BIEDRĪBĀM

Lūdzu piešķirt pašvaldības finansējumu 

Mērķis______________________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________________________

Vēlamā finansējuma apmērs (EUR) _____________

___________________________________________________________________________
(summa vārdiem)

Pielikumā (atzīmēt ar þ): 
□Biedrības reģistrācijas apliecības kopija;
□ Reāli darbojošos sportistu saraksts;
□ Sporta darbinieku, speciālistu saraksts, izglītības dokumentu kopijas;
□ Dokumentāri pierādījumi par sportiskajiem sasniegumiem pēdējo 12 mēnešu laikā;
□ Organizēto sporta pasākumu saraksts;
□ Apliecinājums par piedalīšanos sacensībās pēdējo 24 mēnešu laikā;
□ Pasākumu kalendārais plāns nākošajam budžeta gadam;
□ Kopējā plānoto izdevumu un ieņēmumu tāme ar iespējamo pašvaldības finansējumu (norādot izlietojuma mērķi).
□ Atskaite par iepriekšējā gadā saņemtā finansējuma izlietojumu

Datums____________________________Paraksts ___________________________

Priekšsēdētājs                         M.G.Bauze-Krastiņš

3.  pielikums
Garkalnes novada domes Garkalnes novada domes 2018.gada 27.februāra saistošajiem noteikumiem

“Par atbalsta sniegšanu sporta pasākumu organizēšanai, sporta veidu attīstībai, 
individuālo sportistu, komandu un nodibinājumu dalībai sacensībās”

Garkalnes novada pašvaldībai

_____________________________ 
(Iesniedzēja vārds un uzvārds) 

_____________________________ 
(personas kods) 

_____________________________

_____________________________
(deklarētās dzīvesvietas adrese, tālrunis)

INDIVIDUĀLĀ SPORTISTA IESNIEGUMS
pašvaldības finansējumu saņemšanai

Lūdzu piešķirt pašvaldības finansējumu sagatavošanās posmam un dalībai sacensībās 20__. gadam.

Sacensību nosaukums_____________________________________________________ 

norises vieta, laiks________________________________________________________

Pielikumā (atzīmēt ar þ): 
□ Kopējā izdevuma tāme, norādot iespējamo Garkalnes novada pašvaldības finansējumu un tā izlietošanas mērķi; 
□ Dokumentāri pierādījumi par sasniegumiem pēdējo 12 mēnešu laikā. 
□ Atskaite par iepriekšējā gadā saņemtā finansējuma izlietojumu

Datums____________________________Paraksts __________________________

Priekšsēdētājs                          M.G.Bauze-Krastiņš

4. pielikums
Garkalnes novada domes Garkalnes novada domes 2018.gada 27.februāra saistošajiem noteikumiem

“Par atbalsta sniegšanu sporta pasākumu organizēšanai, sporta veidu attīstībai, 
individuālo sportistu, komandu un nodibinājumu dalībai sacensībās”

Papildus finansējuma apmērs (pēc nodokļu nomaksas) 

N.p.k. Sacensību mērogs 1.vieta 2.vieta 3.vieta 4.vieta 5.vieta 6.vieta

1. SOK Olimpiādes un 
paralimpiskās spēles

EUR 1000 EUR 800 EUR 600 EUR 500 EUR 450 EUR 400

2. Pasaules čempionāti un 
pasaules kausa izcīņas 
kopvērtējums

EUR 800 EUR 600 EUR 500 EUR 400 EUR 350 EUR 300

3. Eiropas čempionāti un 
Eiropas kausa izcīņas 
kopvērtējums

EUR 700 EUR 550 EUR 400 EUR 300 EUR 250 EUR 200

Komandai EUR 2000 EUR 1500 EUR 1000 EUR 800 EUR 600 EUR 400

4. Liela mēroga 
starptautiskas 
sacensības (dalīnnieku 
skaits ne mazāks, ka 30 
dalībnieki no vismaz 
5 valstīm. Sacensību 
rezultātiem jābūt 
atspoguļotiem presē

EUR 500 EUR 400 EUR 300

Komandai EUR 1000 EUR 800 EUR 600

5. LOK olimpiādes, 
Baltijas valstu sporta 
federāciju čempionāti 
un Baltijas kausu 
izcīņas

EUR 400 EUR 350 EUR 300 EUR 250 EUR 200 EUR 150

Komandai EUR 800 EUR 700 EUR 600 EUR 500 EUR 400 EUR 300

6. Latvijas valsts 
(čempionāti, 
meistarsacīkstes, kausa 
izcīņas u.c.) 

EUR 300 EUR 250 EUR 200

Komandai EUR 600 EUR 500 EUR 400

Priekšsēdētājs                                                                                                                                                                M.G.Bauze-Krastiņš

Jau neskaitāmus gadus cīnījāmies par samazināto 
PvN likmi augļiem, ogām un dārzeņiem, lai sama-
zinātu pārtikas nelegālās tirdzniecības apjomus, 
palielinātu vietējo ražotāju konkurētspēju, sama-
zinātu pārtikas cenas mazumtirdzniecībā un veici-
nātu latvijā ražoto pārtikas produktu patēriņu. Cik 
esam veikalu plauktos sekojuši līdzi, šīs kategorijas 
produktiem cenas ir samazinājušās. esam gandarīti 
par panākto rezultātu, mūsu ilglaicīgais darbs tika 
vērsts uz to, lai mēs spētu cīnīties ar ēnu ekono-
mikas graujošo ietekmi uz latvijas tautsaimniecību, 
kā arī lai beidzot cīnītos pret PvN shēmotājiem un 
importa preču īpatsvara samazināšanos veikalu 
plauktos.

Edgars Treibergs,
lauksaimniecības organizāciju sadarbības 

padomes (lOSP) valdes priekšsēdētājs

Ir apritējuši jau četri mēneši, kopš latvijā pēc Zem-
kopības ministrijas ierosinājuma no 21% līdz 5% 
ir samazināts pievienotās vērtības nodoklis (PvN) 
svaigiem dārzeņiem, augļiem un ogām. Tāpēc ir 
laiks lūkot, kādi ir pirmie rezultāti. kā Zemkopības 
ministrijas darba grupas par PvN samazināšanu 
pārtikai vadītājs esmu gandarīts, ka jau pirmie rezul-
tāti ir labi un iepriecinoši. Jo jau šobrīd ieguvēji ir un 
arī nākotnē būs gan pircēji, gan dārzeņu, augļu un 
ogu audzētāji, gan valsts ekonomika.

Ieguvumi pircējiem

Pircēji ir tiešie ieguvēji no samazinātās PvN 5% lik-
mes ieviešanas, jo var lētāk iegādāties svaigus aug-
ļus, ogas un dārzeņus. vislielākais ieguvums šobrīd 
ir vērojams tieši gurķiem un tomātiem, kas salīdzi-
nājumā ar citiem dārzeņiem ir dārgāki. Tādēļ cenu 
samazinājums gurķiem un tomātiem ir jūtams vis-
vairāk. Paredzams, ka pircēji ievērojami izjutīs iegu-
vumu no PvN 5% samazinātās likmes ieviešanas, 
tiklīdz tirgū nonāks arī citi latvijā audzētie dārzeņi, 
kā arī vietējās zemenes un mellenes.

Ieguvumi ražotājiem

vislielākais ieguvējs no PvN 5% samazinātās lik-
mes ieviešanas ir tieši dārzeņu augu un ogu au-
dzētāji, tas ir, latvijas lauksaimnieki un lauku uzņē-
mēji. Pirmkārt, ražotāji ir kļuvuši konkurētspējīgāki 
salīdzinājumā ar tiem augļu, ogu un dārzeņu tirgo-
tājiem, kas izvairās no PvN nomaksas. Samazinot 
PvN likmi no 21 līdz 5%, starpība starp cenu ar PvN 
un cenu bez PvN ir salīdzinoši neliela – tikai 5%, 
tādēļ audzētāju un legālo tirgotāju konkurētspēja ir 
būtiski palielinājusies.

Otrkārt, ražotājam ir atbrīvojušies finanšu līdzekļi, 
jo, neraugoties uz to, ka par pārdotajiem augļiem, 
ogām un dārzeņiem valstij jāsamaksā PvN 5% lik-

me no pārdoto preču vērtības, ražotājs ir tiesīgs no 
valsts kā priekšnodokli atgūt PvN 21%, kas samak-
sāts par iegādātajām precēm un pakalpojumiem. 
līdz ar to ietaupītos finanšu līdzekļus, kuri kā PvN 
pārmaksa tiek atgūti no valsts, ražotājs var novirzīt 
savas saimnieciskās darbības nodrošināšanai.

Ieguvums valsts ekonomikai

Ieviešot PvN 5% samazināto likmi svaigiem aug-
ļiem, ogām un dārzeņiem, bija paredzams, ka sa-
mazināsies ēnu ekonomika šajā nozarē. Tika prog-
nozēts, ka pieaugs to nodokļu maksātāju skaits, kas 
izvēlēsies legalizēt augļu, ogu un dārzeņu tirdzniecī-
bas darījumus, nomaksājot par tiem PvN 5% sama-
zināto likmi, jo šobrīd starpība starp PvN maksāša-
nu vai nemaksāšanu ir vien 5%. Tieši šī iemesla dēļ 
daudzi uzņēmēji vairs nevēlas riskēt un tikt pieķerti 
PvN nemaksāšanā.

PVN samazinātās 5% likmes ieviešanas rezultāti

kaut arī samazinātā PvN likme svaigiem dārzeņiem, 
augļiem un ogām ir spējā tikai piekto mēnesi, pozi-
tīvus datus mums sniedz arī valsts ieņēmumu die-
nests (vID) – vID veiktā analīze apliecina, ka PvN 
5% samazinātās likmes ieviešana ir bijusi veiksmī-
ga.

kopējā darījumu vērtība svaigu dārzeņu, augļu un 
ogu tirgū 2018. gada pirmajos divos mēnešos, sa-
līdzinot ar šo periodu pērn, ir pieaugusi par 7,2%. 
Tas, visticamāk, ir pieaudzis pieprasījums pēc svai-
giem augļiem, ogām un dārzeņiem, kam cena ir 
samazinājusies. Iespējams, jau šobrīd ir arī sama-
zinājies ēnu ekonomikas īpatsvars šajā nozarē, kā 
rezultātā ir novērojams apgrozījuma pieaugums.

Saskaņā ar vID datiem vidējie darba ienākumi darba 
vietā nodokļu maksātājiem, kuri norādījuši ar PvN 
5% likmi apliekamos darījumus, ir pieauguši par 
10%. arī vidējais darba vietu skaits ir palielinājies 
par 1,9% un vidējais darba devēju skaits ir pieau-
dzis par 3,5%. Tas skaidrojams, ka ražotājiem ir at-
brīvojušies finanšu līdzekļi, kurus tie var novirzīt algu 
fonda palielināšanai.

visbeidzot, atcerēsimies, ka šobrīd aktīvi rit stādu 
audzēšana un dārzeņu sēja un stādīšana, zemnieki 
veic augļudārzu un ogulāju kopšanas darbus, tāpēc 
novēlēsim visiem mūsu dārzeņu, augļu un ogu au-
dzētājiem labus laika apstākļus un ražīgu gadu. Tad 
arī visiem pircējiem būs veselīgie latvijas produkti, 
kurus likt savos pirkumu grozos un pasniegt galdā.

Ringolds Arnītis,
Zemkopības ministrijas parlamentārais sekretārs

samazinātais Pvn devis labus rezultātus

100 GADu VAINAGā VīTAS – GRuzIjA uN LATVIjA

24. maijā  garkalnes novada kultūras cen-
trā Berģi notika īpašs notikums – uz  skatuves 
kāpa divu valstu – latvijas un gruzijas māksli-
nieki.  abas valstis  šogad svin savu Simtgadi. 
26. maijā gruzija svinēja savu Neatkarības dienu 
un tieši gruzijas svētku priekšvakarā garkalnes 
iedzīvotājiem bija iespēja baudīt gruzīnu folkloras 
grupas “Cveneburebi” izpildītās gruzīnu tautas 
dziesmas un  garkalnes novada deju kolektīva 
izpildītās latviešu tautas dejas kopā ar visu mīlē-
to Olgu rajecku. 

gruzīnu folkloras grupa “Cveneburebi” (tul-
kojumā nozīmē “Mūsējie”)  izpildīja dažādas 
gruzīnu tautas dziesmas, īsi pastāstot par to 
būtību. Tika rādīti arī daži deju priekšnesumi 
ar publikas iesaistīšanu, savukārt  garkalnes 
deju kolektīva “Madara” dejotāji rādīja jau dau-

dziem skatītājiem mīļās latviešu dejas un iz-
pildīja vairākus priekšnesumus kopā ar Olgu 
rajecku.  koncerta gaisotni papildināja atmi-
ņas par latviešu  dejotāju pieredzi gruzijā – 
dažādi kuriozi un emocionāli piepildīti koncer-
ti, ko piedzīvojuši garkalnes dejotāji viesojoties 
gruzijā. koncerta izskaņā  gruzijas vēstniecība 
latvijā pasniedza pateicības rakstus  garkalnes 
deju kolektīva “Madara” pārstāvjiem Baibai kļa-
vai-vecvanagai un  viesturam virzam par ieguldī-
jumu kultūras attiecību veidošanā un uzturēšanā 
starp gruziju un latviju. 

Sirsnīgs paldies garkalnes novada domei par 
sniegto atbalstu koncerta tapšanā! 

Baiba kļava-vecvanaga

koncerta ierakstu skatieties garkalnes Televīzijā.
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Par godu latvijas 100gadei  aprīļa beigās 
Dev Sanskriti universitāte (Dev Sanskriti 
vishwavidyalaya, DSvv)  Ziemeļindijas pilsē-
tā Haridvārā (Haridwar) organizēja Ūsiņdie-
nas svinības, kurās piedalījās latvijas univer-
sitātes absolventu koris JUBIlaTe, diriģents 
prof. Juris kļaviņš, garkalnes novada vidējās 
paaudzes deju kolektīvs SaIMe, vadītāja Bai-
ba kravčenoka un folkloras grupa vIlkI, va-
dītājs Uģis Treids. 

Svinības apmeklēja Indijas valsts ministrs 
kultūras un tūrisma lietās Dr. Mahešs Šarma 
(Dr. Mahesh Sharma) un citas augsta līmeņa 
Indijas amatpersonas, kā arī latvijas vēst-
nieks Indijā aivars groza, bijušais latvijas 
universitātes rektors prof. Mārcis auziņš un 
pasākuma idejas autori – Dev Sanskriti uni-
versitātes prorektors Dr. Činmajs Pandja (Dr. 
Chinmay Pandya) un latvijas universitātes 
Prof. emeritus Sigma ankrava.

latvijas vēstnieks Indijā aivars groza, uzru-
nājot klātesošos, izteica pateicību Dev Sans-
kriti universitātei par pasākuma organizēša-
nu un krāšņajām latvijas 100gades svinībām 
Haridvārā, popularizējot latviešu kultūru un 
folkloru Indijā. Tāpat arī vēstnieks pauda pār-
liecību, ka universitāte turpinās spēlēt aktīvu 
lomu abu valstu sakaru pilnveidošanā.

koncerti Haridvārā ar kora JUBIlaTe, vPDk 
SaIMe un folkloras grupas vIlkI dalību noti-
ka divas dienas – 23. un 24.aprīlī. abas die-
nas Dev Sanskriti universitātes svinīgā zāle, 
kurā ir 1000 sēdvietu, bija pārpildīta, un ska-
tītāji sveica izpildītājus ar skaļām ovācijām. 
Savukārt tiešsaistē internetā Indijā pasāku-
mu vēroja 1 miljons skatītāju.

VPDK SAIME vadītāja Baiba Kravčenoka:
Ūsiņdienas svinībām Dev Sanskriti universi-
tātes Baltijas valstu kultūras centrā SaIMe 
gatavojās līdztekus citam atbildīgam notiku-
mam - XXvI vispārējo latviešu Dziesmu un 
XvI Deju svētku skatēm. 

Zinājām, ka Haridvaras universitātē mūs 
gaida divi notikumi – svētku atklāšanas pa-
sākums un lielais Ūsiņdienas koncerts. Sa-
darbībā ar kori JUBIlaTe un vIlkIeM tika 
gatavota programma, veidojot to tādu, lai 
parādītu latviešu dziesmu un deju bagātību. 
Pirms došanās uz Indiju, visiem kopā latvijā 
Universitātes telpās notika programmas ģe-
nerālmēģinājums.

Indijā visi koncerta dalībnieki satikās 22. aprī-
lī, kad arī bija iespēja iepazīties ar uzstāšanās 
vietu, skatuvi un organizatoriem.

Šajā dienā arī notika programmas kopmē-
ģinājums, kad varējām izmēģināt skatuvi un 
parādīt Ūsiņdienas organizatoriem mūsu at-
klāšanas koncerta programmu. No kopumā 
12 sagatavotajām bijām izvēlējušies trīs da-
žāda rakstura dejas  - svinīgo un cēlo „Diž-
deju”, ritmisko un atraktīvo „klabdanci” un 
rakstaino „Ģērbies saule sidrabota”.

Tā kā bija paredzēts, ka atklāšanas pasā-
kumu apmeklēs Indijas valsts ministrs kul-
tūras un tūrisma lietās Dr. Mahešs Šarma, 
tad notika kaut kas līdzīgs kora, vIlkU un 
SaIMeS programmas vērtēšanai... Un... liels 
bija mūsu pārsteigums, kad atbildīgie ierēd-
ņi pēc SaIMeS trīs deju noskatīšanās, lūdza 
„klabdanci” nomainīt ar citu deju! Mums tā 
arī neizdevās uzzināt un saprast, kas tieši 
„klabdanča” horeogrāfijā bija indiešuprāt 
„nepareizs”, lai to rādītu augstajai amatper-
sonai, bet bijām saprotoši un labprāt piedā-
vājām citu deju – „visam varu cauri iet”, kas 
tika atzīta par derīgu!

Un jau dienu vēlāk – 23. aprīlī lielā universitā-
tes aula bija ļaužu pilna un svinīgais notikums 
varēja sākties! kā jau tādās reizēs pienākas, 
vispirms bija pasākuma iesvētīšanas rituāls 
un goda viesu uzrunas. Pēc tam skatuve 
tika atbrīvota, un, „Diždejas” mūzikai skanot, 
SaIMe sāka Ūsiņdienas atklāšanas koncertu!

vienmēr ir godpilni un interesanti dejot atšķi-
rīgas kultūras zemēs, kur latviešu pāru dejas, 
dažādie deju raksti soļi ir pārsteidzoša ek-
sotika. Indiešiem ļoti patika gan mūsu dejas 
un tautas tērpi, gan mūsu dejotāju stāja un 
smaids. Tā kā sēdēju skatītaju rindās, sajutu 
to pat vairāk nekā dejotāji.  Skatītāji aplau-
dēja visu dejas laiku – no sākuma līdz bei-

gām. apaļā polka, vija, lielais krusts, zalktis, 
pāru soļi, kad puisis izved meitu u.c. – šie 
visi mums tik ierastie deju elementi izpelnī-
jas zāles ovācijas, izsaucienus un aplausus. 
Ūsiņdienas atklāšanas  svinības noslēdzās ar 
pašu indiešu mūziķu uzstāšanos, tika spēlē-
ti indiešu nacionālie instrumenti, un daži no 
tiem ir radniecīgi mūsu koklēm. Pēc tam foto-
grafēšanos kopā ar viesiem, organizatoriem 
un indiešu mūziķiem. 

Man, kā vadītājai, šis bija pirmais brauciens 
kopā ar kolektīvu ārpus latvijas. Ceļojums 
bija skaists, izbaudījām un redzējām kā dzīvo 
cilvēki Indijā. katrā ziņā man tas bija kultūr-
šoks. Saku paldies SaIMeS dejotajiem, jo ar 
viņiem kopā būt bija prieks. 

VPDK SAIME dejotāja Laila Baumane:
24. aprīlī, nākamajā dienā pēc Ūsiņdienas 
svinīgās atklāšanas, visām latvijas grupām 
kopā bija jāsniedz lielais svētku koncerts.

SaIMe kopā ar JUBIlaTe un vIlkIeM kon-
certam bijām sagatavojuši speciālu uzvedu-
mu, kur dejas mijas ar dziesmām un raibā 
rakstā parāda mūsu folkloras, skatuves dejas 
un kora mūzikas bagātību. Taču, organizatori 
lūdza koncertu veidot blokos, lai katrs kolek-
tīvs savu daļu rāda atsevišķi, un programmas 
plānu bija jāmaina. 

Tā kā šādas neparedzētas programmas un deju 
kārtības izmaiņas SaIMe jau ir piedzīvojusi citos 
ārzemju koncertos, tad pārsteigums nebija liels 
un pārplānošana veicās raiti. galvenais, kas bija 
jāizdomā – kā sadalīt spēkus, lai SaIMeS bloks 
būtu gana interesants un tehniski īstenojams. 
vēl jo vairāk tāpēc, ka šoreiz SaIMeI tika lūgts 
uzstāties koncerta kulminācijā kā pēdējiem. 
Sākām savu bloku ar cēlo „Diždeju” un no-
slēdzām ar sievu deju no šī gada Deju svētku 
koncerta „vēl simts gadu dejai”- „Bobu dancs”. 
Sveicieni XXvI vispārējiem latviešu Dziesmu 
un XvI Deju svētkiem!

koncerta finālā visas grupas kopā nodziedā-
jām “Bēdu manu lieli bēdu”. liels prieks bija, 
kad pēc atgriešanās mājās, mums atnāca 
pateicības vēstule no latvijas vēstniecības ar 
ieteikumu padomāt par atkārtotu viesošanos 
Indijā. 

VPDK SAIME dejotāja Agita Juste:  
Par kurioziem. viens bija vēl latvijā esot, kad 
pienāca ziņa, ka dejotajiem uz skatuves jā-
dejo plikam kājām vai zeķītēs.... Bet latviešu 
tautas tērps un deja bez gruntīgiem apaviem 
nav iedomājams. Protams, radām kompro-
misu starp mūsu atšķirīgajām kultūrām, un 
dejojām pilnos tērpos. Dejotāji savus apavus 
drīkstēja uzvilkt aizkulisēs pirms uzstāšanās, 
bet citās telpās vajadzēja iet basām kājām.

Un piedzīvojums Indijā ar pērtiķi. Tikām brī-
dināti, ka ir vietas, kur cieši jāsargā savas 
mantas no zaglīgajiem dzīvnieciņiem. Man 
neizdevās. Piedzīvoju strauju „uzbrukumu” 
un paliku bez svaigi nopirkta banānu ķekara, 
kas tika veikli izrauts no manām rokām. Mūsu 
Sandra Dimante tā gandrīz palika bez somas 
ar dokumentiem. Bet šoreiz cilvēka reakcija 
tomēr bija ātrāka.

VPDK SAIME dejotājs Jānis Jakovičs: 
Pirmo reizi redzēju tik lielu netīrību, piemē-
slotas ielas, upes krastus un plastmasas 
kaudzes visapkārt. grūti saprast, kāpēc nav 
iespējams, kaut vai mazliet apkārtni sakopt. 
kā pretstats – baltas un tīras drēbes. Cits 
pretstats – cilvēki „dzīvo” uz ielām, stacijās, 
tuneļos. gulta – kartona gabals. kopumā jā-
atkārto daudz dzirdētais – Indija ir kontrastu 
zeme.

VPDK SAIME dejotājs Aldis Šimis:
Zināju gan, bet vienalga mani pārsteidza ār-
kārtīgais satiksmes haoss. Nepārtrauktā sig-
nalizēšana ielās un attiecīgi milzīgs troksnis 
un kņada. arī ceļu un ielu dramatiski sliktais 
stāvoklis. Un tad pēkšņi pārsteigums – laba 
šoseja no Deli un Āgru.

SaIMe šajā ceļojumā „izmēģināja” ievēroja-
mu skaitu transporta līdzekļu – lidmašīna, 20 
stundu pārbrauciens ar vilcienu no Haridva-
ras uz varanasi, autobuss, mikroautobuss, 
rikšas, tuk-tuki un vietējais pārlidojums ar 
Indigo avio!

vPDk “SaIMe”

KONTRASTU ZEME INDIJA
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Haridvārā tikos ar vienu no pasākuma 
goda personām profesori Sigmu ankravu, 
kura ir tulkotāja, literatūrzinātniece un ar 
viņu man sanāca intervija par koncerta no-
risi. Paldies Sigmai un visiem pārējiem, kas 
bija saistīti ar pasākuma norisi, jo, vissti-
camāk, bez viņas iesaistīšanās nekas tāds 
nebūtu iespējams.

Par godu latvijas Simtgadei 23. aprīlī Dev 
Sanskriti universitāte Haridvārā organizēja 
Ūsiņdienas svinības, kurās piedalījās latvijas 
universitātes absolventu koris “Jubilate” (diri-
ģents prof. Juris kļaviņš), tautas deju kolektīvs 
“Saime” (vadītāja vita vilka) un folkloras grupa 
“vilki” (vadītājs Uģis Treids). Svinības apmek-
lēja Indijas valsts ministrs kultūras un tūrisma 
lietās Dr. Mahešs Šarma (Dr. Mahesh Sharma) 
un citas augsta līmeņa Indijas amatpersonas, 
kā arī latvijas vēstnieks Indijā aivars groza, 
bijušais latvijas universitātes rektors prof. 
Mārcis auziņš un pasākuma idejas autori – 
Dev Sanskriti universitātes prorektors Dr. 
Činmajs Pandja (Dr. Chinmay Pandya) un 
latvijas universitātes Prof. emeritus Sigma 
ankrava.

latvijas vēstnieks Indijā aivars groza, uz-
runājot klātesošos, izteica pateicību Dev 
Sanskriti universitātei par pasākuma orga-
nizēšanu un krāšņajām latvijas Simtgades 
svinībām Haridvārā, popularizējot latviešu 
kultūru un folkloru Indijā. Tāpat arī vēst-
nieks pauda pārliecību, ka universitāte tur-
pinās spēlēt aktīvu lomu abu valstu sakaru 
pilnveidošanā.

koncerti Haridvārā ar kora “Jubilate”, tau-
tas deju kolektīva “Saime” un folkloras 
grupas “vilki” dalību notika divas dienas 
– 23. un 24. aprīlī. abas dienas Dev Sans-
kriti universitātes svinīgā zāle, kurā ir 1000 
sēdvietu, bija pārpildīta, un skatītāji sveica 
izpildītājus ar skaļām ovācijām. Savukārt 
tiešsaistē internetā Indijā pasākumu vēroja 
1 miljons skatītāju.

Savukārt 26. aprīlī koris “Jubilate” viesojās 
latvijas vēstniecībā Ņūdeli, pieskandinot 
to ar skaistākajām latviešu dziesmām un 
radot brīnišķīgu svētku sajūtu.

Mārcis Bauze-Krastiņš: Mēs atrodamies 
Haridvārā un pastāstiet lūdzu, kā mēs šeit 
nonācām un kā jūs vērtējat šo pasākumu?

Sigma ankrava: Man liekas, ka pasākums 
ir brīnišķīgs – tautas diplomātija pašā la-
bākajā nozīmē. Pirms pāris gadiem “Devi 
Sanskriti universitāte” nodibināja “Baltijas 
studiju centru” un ir notikuši vairāki nozī-
mīgi pasākumi šai sakarā, bet Ūsiņdienas 
svinības tas ir pats lielākais, pati kulminā-
cija visam tam, kas līdz šim šeit ir noticis. 
Tas notika divas dienas 23. un 24. aprīlī un 
galvenā vienojošā ideja ir tā, ka indiešiem 
un latviešiem ir daudz kā kopīga, daudzu 
kopīgu “sakņu” un arī daži ārkārtīgi seni 
vēdiskie Dievi.

latviešiem tas ir Ūsiņš ar saviem “Saules 
zirgiem” ievedot Sauli katra latvja pagalmā 
un indiešiem tā ir Ušas, Saules un ausmas 
Deva un Surya Saules Dievs, kas ar sa-
viem zirgiem pārstaigā debesu jumu. Šajā 
sakarā visa koncerta programma, ko in-
diešiem lika priekšā latvijas Universitātes 
koris “Jubilate”, garkalnes novada deju 
ansamblis “Saime” un folka grupa “vilki” 
izraisīja patiešām ļoti siltu reakciju un lielus 
aplausus. Indieši vien nespēja beigt prie-
cāties par šiem priekšnesumiem.

MB-K: Kas apmeklēja šo pasākumu bez 
“Devi Sanskriti” universitātes studentiem 
un pasniedzējiem? Vai bija arī kādi īpaši 
viesi?

Sa: Uz šo pasākumu bija ieradies kultū-
ras ministrs, universitātes esošie un biju-
šie vadības pārstāvji. Bija ieradušies uni-
versitātei piederošā ašrama “Šantikundž” 
pārstāvji, bet pārsvarā pasākuma skatītāji 
bija universitātes pasniedzēji un studenti. 

Tomēr notikumiem līdzi dzīvajā ēterā se-
koja apmēram miljons skatītāju. gan šeit 
Haridvārā, gan 5 000 “Šantikundž” un uni-
versitātes filiālēs Indijā. kā zināms Saimes 
dejotāji, pāris stundas vēlāk pastaigājoties 
pa Haridvāras ielām, satika ļaudis, kas jau 
visu zināja: “Mēs jau jūs tikko redzējām, jūs 
esat tie, kas tikko dejoja...”.

MB-K: Tad tiešām sanāk, ka šim festivālam 
bija kautkādas tiešraides?

Sa: Jā bija tiešraides Tv un internetā.

MB-K: Manuprāt, tas ir brīnišķīgi un arī Lat-
vijas vēstnieks Indijā apmeklēja šo pasāku-
mu...

Sa: Jā, latvijas vēstnieks Indijā atklāja šo 
notikumu un deva savu svētību, jo viņa ek-
selence aivars grozas kungs bija arī tas, 
kurš atklāja un “iesvētija” Baltijas studiju 
centru. No latvijas vēstniecības mēs esam 
saņēmuši “Baltijas studiju centrā” nozīmī-
gu grāmatu dāvinājumu un arī no lU bib-
liotēkas mēs esam saņēmuši lielu grāmatu 
dāvinājumu. Šeit ir strādājušas divas lU 
doktorantūras studentes, mācīdamas lat-
viešu valodu Indijas studentiem, kuri par 
to interesējas. Šeit ir viena pārstāve no 
lietuvas, bet vija Požarnova, kas šeit ve-
selu semestri strādāja, veidoja un joprojām 
veido pirmo latviešu un hindu sarunu vārd-
nīcu. viņa ir tagad arī kora “Jubilate” lU 
pārstāvības organizētāja šeit un ceļo kopā 
pagaidām ar kori “Jubilate”.

MB-K: ES saprotu, ka jums ir liels nopelns 
šī Baltijas centra Indijā atvēršanai. Pastās-
tiet lūdzu par to kaut ko mazliet.

Sa: Jāteic, ka tas ir mazliet pārspīlēti sa-
cīts, jo ja tas būtu tikai no manis vien at-
karīgs, tad tas būtu izveidots jau pirms 50 
gadiem, bet zināmu vēsturisku apstākļu 
dēļ tas tomēr nebija iespējams. Tāpēc vi-
siem labiem faktoriem sanākot vienkopus 
tas notika 2016. gada 7. augustā.

MB-K: Kāda veidā jums vispār sāka rasties 
interese par Indijas kultūru un kas jūs uz In-
diju atveda?

Sa: Interese man jau radās no piecu gadu 
vecuma. Man tā liekas, ka mans tēvs mani 
aizveda uz kino un es redzēju filmu “Ceļo-
jums pāri 3 jūrām”. krievu tirgonis Ņikitins, 
nezinu kurā gadsimtā, ceļo uz Indiju. Man 
likās Indija brīnišķīga zeme, ka tur ļaudis 
tikai dzied un dejo. vēlāk man bija iespēja 
Maskavā mācīties doktorantūrā “austrumu 
studiju institūtā” un mana pirmā disertāci-
ja bija par Indijas “anglofono” dzeju. Pir-
mo reizi apmeklēt Indiju man radās 1981. 
gadā. Protams, ka interese par to ir ne-
rimstoša kopš tā laika, un sākot no 2012. 
gada es vairāk laiku esmu pavadījusi Indijā 
nevis latvijā. Tagad, gan es atgriežos lat-
vijā un es ceru, ka uz ilgu laiku.

MB-K: Kas ir Anglofonā dzeja?

Sa: Indijā ir aptuveni 2% cilvēku, kuri bija 
jauktās angļu un indiešu ģimenes. Proti, 
tēvs no anglijas un māte no Indijas un viņi 
veido tādu kā savu Indijas kopienu. kad 
sākās Indijas neatkarības kustība un vis-
pār radās neatkarības ideja kā tāda, un tas 
notika Indijā tajā pašā laikā, kad latvijā. 
Tāpat kā latvijā to radīja dzejnieki ausek-
lis, Pumpurs un daudzi citi..., arī Indijā šo 
darbu sāka dzejnieki. Tie bija cilvēki, kas 
bija “baudījuši” angļu izglītību. viņi domāja, 
rakstīja, sapņoja par Indijas nākotni angļu 
valodā un tas ir ārkārtīgi nozīmīgs kultūras 
slānis Indijas literatūrā par kuru savulaik 
diezgan daudz interesējās un rakstīja, bet 
pašlaik mazāk.

MB-K: Paldies par visu un uz tikšanos nā-
kotnē.

Sa: Paldies.
Mārcis Bauze-krastiņš

“SAIME” DEJO INDIJĀ
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garkalnes pensionāru padome uzsāk vasaras ceļojumu tūri. 
Jau maija sākumā dodamies uz lietuvu, jūnijā braucam uz Po-
liju, vasaras nogalē padomā atkal priecāties par mūsu latviju.
Saules pilsēta Šauļi – Žemaitijas galvaspilsēta. vienmēr ir inte-
resanti  palūkoties, kā mainās dzīve kaimiņos. Mums allaž uzti-
cīgā un zinošā ekskursiju gide un pavadone Zaiga Muceniece, 
stāstot par lietuvas kultūrvēsturisko novadu ļaužu raksturiem, 
saka, ka žemaitis ir strādīgs, neatlaidīgs un pacietīgs, panāk 
savu. Tad nu skatāmies. Jau pirmajā pierobežas pagastā prie-
cājamies par lauku vidusskolu, lielu un gaišu.

Citus gadus ar mums kopā bija ervīns, šogad, viņu pieminot, 
nodziedam “Pie Dieviņa gari galdi”. lai salda dusa.

viesojamies Pakrojas muižas kompleksā. Daži no mums šīs 
varenās muižas ēkas atceras kā bijušo astoņdesmito gadu 
tehnikumu – diezgan pieticīgu. Tagad redzam gaišu, varenu 
muižu, atjaunotas saimniecības ēkas un parku. Mūs sagaida 
baronese aleksandrīne – ļoti interesanta stāstītāja. apskatām 
gaišo ēku, ziemas dārzu, telpas, skaisto deju zāli, parfimērijas 
un vilnas darbnīcu. Ielūkojamies arī baronu dzimtas vēstures 
lappusēs un darba kabinetā. Muižā ļaužu bija pulka, lai visu to 
labi pārvaldītu, barona darbagalds atradās pie kabineta loga, 
tā nu viss notika viņa gaišo acu priekšā. ražošanas nozaru bija 
daudz – piena pārstrāde, sviesta un siera ražošana, alus brū-
vēšana, medības. ražas svētkos jāuzteic labākie. Te nu mēs 
noskaidrojam, ko nozīmē “bumbulēt” gan mūsu izpratnē, gan 
lietuviešu. aleksandrīne atceras visu – darbus un nedarbus...

kara laikā nopostītajā Saules pilsētā notiek nopietni celtniecī-
bas un pārbūves darbi gan skaistajā gājēju ielā, gan centrālā 
laukuma izveidē. Baltais Dievnams – viena no skaistākām lie-
tuvas baznīcām lepni stāv blakus centrālam pārbūves lauku-
mam. Izjūtam majestātiskās celtnes īpašo klusumu un saviļņo-
jumu, tad klausāmies gida stāstījumu – dievnami izdzīvo, iztur 
un nes savu svētību visiem.

Pa kāpnēm lejup dodamies uz centrālā svētku laukuma izbū-
ves vietu. Projekts varens ar zeltā mirdzošo strēlnieku, augstu 
paceltu, apkārt paviljoni un skatu laukumi. rit būvdarbi, tādēļ 
ejam apkārt gar kapsētas iekšējo valni un reizē iepazīstam arī 
lietuviešu kapu kultūru. Nonākam pie ezera, kas ir pilsētnieku 
un bērnu iemīļota atpūtas vieta, īpaši jau blēdīgais un viltīgais 
lapsēns.

Tālāk ādu fabrikanta Haima Frenkeļa greznā villa, parks un 
fabrika tepat blakus. Skaistajā namā tagad iekārtotas izstāžu 
zāles, tās rotā gleznu un trauku kolekcijas, apskatāmi izturīgie 
zābaki, turpat stendi un foto materiāli par Frenkeļu dzimtu, fab-
rikas izaugsmi un ārvalstu sakariem. Frenkeļu fabrikā ražotās 
ādas pazoles sarkanā krāsā bija krievijas armijas zābaku iztu-
rības pamats.

Frenkelis bijis ne vien talantīgs rūpnieks, bet arī Šauļu pilsētas 
dibinātājs un attīstītājs. Iepretim villai atrodas viņa piemineklis, 
atjaunotajā parkā aug rožu stādi un veidojas atpūtas laukumi.
esam pilsētas viesmīlības un saules nogurdināti un gluži iz-
salkuši. Paēnu un  atelpu rodam mājīgā kafejnīcā. Pasniegtās 
uzkodas (ar mizu vārīti kartupeļi un biezpiena, sviesta, sāls un 
ķiploku aizdars) atsauc atmiņā bērnības garšas un esam tik 
sajūsmināti, ka pasniegtie cepelīni liekas jau pierasts ēdiens. 
Tomēr viss garšo lieliski, arī citronu dzēriens. 

Pirms baudīt kārumus, gribam apskatīt Universitātes lielo, 
skaisto bibliotēku un “lielo lietuvas grāmatu”, kuras svars ir 
113 kg un izmērs 90x120x25 cm. Tiešām iespaidīgi. Tā tulkota 
ari latviešu un krievu valodā. latviski palasījām par mēra lie-
cībām kurmenes kaukāļos, ar pievienotu krustu bildi. Pārējo 
rakstu materiālu lasīsim nākamreiz. gaišajās, plašajās telpās 
mazliet atlaidāmies arī uz lieliem, ērtiem zviļņiem. gandrīz žēl 
bija projām iet.

Beidzot kafija un šokolādes kārumi pie fabrikas “rūta”. Ie-
pazīstam produkciju, degustējam, baudām kafiju, nopērkam 
našķus mājiniekiem un, ar skumjām un cerībām raugoties uz 
remontējamo gājēju ielu, braucam uz kāroto lIDl. apgūstam 
veikala ģeogrāfiju, izstrādājam iepirkšanās stratēģiju un stun-
das laikā laimīgi ar lielām somām esam gatavi mājupceļam. 
Paldies Saules pilsētai par sauli un siltumu, paldies par izaugs-
mi un redzēto.

Mājupceļā, kā daudzreiz, iegriežamies krusta kalnā. kalns at-
kal pārsteidz jaunā varenumā un  cēlumā. Brīdi ļaujamies pa-
staigai un pārdomām.

Tālāk Jelgava, rīga un mājas. esam pateicīgi Inārai, Zaigai, 
lienītei un mūsu autobusa vadītājam un baltajam autobusam 
ar iespaidīgo sumbra attēlu. Jau jūnijā braucam uz Poliju.

Dzintra kļaviņa

SAuLES PILSĒTA ŠAuļI

Berģu skolas saime ar katru mācību gadu kļūst 
arvien kuplāka. Tieši tāpēc par šī gada Ģimenes 
dienai veltītā muzikālā uzveduma “lutauša ne-
dienas” norises vietu tika uzvēlēta skolas sporta 
zālē.

Neierasti, tomēr gana mīļa izvērtās 9. maija pēc-
pusdiena, kad zālē pulcējās gan skolas interešu 
pulciņu bērni ar saviem vadītājiem, gan skolas 
orķestris un, protams, skatītāji - bērnu vecāki, 
vecvecāki, brāļi, māsas, skolotāji.

Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas direk-
tore I. Briņķe klātesošajiem teica svinīgu uzrunu 
un aicināja aplūkot skolēnu radošu darbu izstā-
di.

18. maijs bija īpaša diena 9. klases bērniem un 
audzinātājai I.Millerei – gaisā virmoja svētku sa-
jūta, jo tika skandināts pēdējais zvans.

Jau no rīta 9. klases skolēni ar audzinātāju pul-
cējās skolā, lai fotografētos. vēlāk, sākumsko-
las klašu bērni kopā ar savām audzinātājām 
sagaidīja viņus, sveica dziedāja dziesmas, laida 
kopīgi papīra lidmašīnas un teica daudz labu 
vēlējumu.

Pēc tam konferenču zālē pulcējās vecāko klašu 
skolēni. kad visi bija ieņēmuši savas vietas, zālē 
atskanēja skaļi aplausi un prieka pilni izsaucieni, 
jo skolas vecāko klasi bija ieradies sveikt un visu 
sirdis un prātus iepriecināt latvijas estrādes 
dziedātājs viktors lapčenoks. Publikai dziedot 
līdzi, mūziķis izpildīja vairākas dziesmas.

atvadu aplausiem skanot, programmas vadīša-
nu pārņēma 8. klases bērni. visi varēja pabūtu 
kopā un piedalīties 8. klases skolēnu sagatavo-
tā radošu uzdevumu virknē 9. klasei. Darboša-
nās laikā uztapa 9. klases kopīgi veidota krāsai-
ni jautra glezna. ar aizkustinošu skolas vokālā 
ansambļa kā arī 9. klases dziesmu, skanot 1. 
klases skandināta zvaniņa skaņām zālē, mūsu 
9. atvadījās no ierastās ikdienas dzīves Berģu 
skolā.

Paldies 9. klašu vecākiem par burvīgo muzikā-
lo pārsteigumu! Padies 8. klasei un audzinātā-
jai par sarūpētiem jaukiem svētkiem! Paldies 
9.klasei un audzinātājai par cienastu un ziediem 
skolotājiem!

Par to, ka Berģu skolā mācās ļoti gudri un zi-
nātkāri bērni, liecina kuplais bariņš to skolēnu, 
kuri 25. maija agrā rītā pulcējās skolas 1. stāvā, 
lai dotos ikgadējā Berģu Mūzikas un mākslas 
pamatskolas sekmīgāko skolēnu ekskursijā.

gandrīz 50 skolēnu skolas direktores I. Briņķes 

un skolotāju M. Bajarunienes, I. Smilgas pavadī-
ti vispirms devās uz Ķeguma HeS. Bērni uzzinā-
ja un ieraudzīja kādas ierīces tiek darbinātas, lai 
katrā namā būtu tik ierastais ikdienas komforts – 
elektrība. elektrostacijas gidu pavadīti, bērni vē-
roja muzeja ekspozīciju un klausījās stāstījumu 
par tiem laikiem, kad Ķeguma HeS tika būvēts.

Tālākais ceļš veda uz krustpils novada atašie-
nes pagasta Teiču purva malā esošo kristakrū-
ga skatu torni. Paši drosmīgākie ekskursanti 
uzkāpa līdz torņa skatu platformai, kas atrodas 
27m augstumā. No tā redzama plaša Teiču 
purva daļa ar atsevišķām salām purva ainavā.

Bet tad gan bērniem bija iespēja aktīvi darboties 
izklaides parkā “avārijas brigāde”. katram tika 
izsniegta parka karte un bērni, draugu grupi-
ņās devās baudīt dažādus karuseļu reibinošos 
priekus, lāzerspēļu jautrību, braucienus ar mini 
automobiļiem, izbaudīt sajūtas sēžot dinozauru 
figūru mugurās, klausoties to brīdinošajos rū-
cienos mazliet atveldzēties šūpuļtīklos, lai pēc 
kāda mirkļa jau atkal mestos aktīvā atpūtā – 
izbraukātu mazo kartinga trasi, izstaigātu ani-
mācijas filmiņas “avārijas brigāde” pilsētiņu un 
nofotografētos kopā ar tās varoņiem.

Paldies garkalnes novada domei par finansiālo 
atbalstu šīs produktīvās ekskursijas realizēša-
nā!

30. maijā Sporta dienā Upesciema sporta lau-
kumos sākumskolas klases orientējās apkār-
tnē. Orientēšanās procesu koordinēja sporta 
skolotāja Z. Šestakovska un viņai palīdzēja 
8.klases skolēni.

Tikmēr vecāko klašu skolēni tikās ar Berģu sko-
las absolventu, pasaules junioru vicečempionu 
kristu. Sportists stāstīja par savu pieredzi un 
par to, kā nonācis līdz skeletona izvēlei. krists 
uzsvēra savas mammas kādreiz doto padomu 
viņam – ja no viena sporta veida atsakies, tad 
noteikti vietā sameklē citu nodarbi, citu aizrau-
šanos! Sportists motivēja bērnus lieki nepava-
dīt laiku pie viedtālruņiem, bet izdomāt ko aiz-
raujošu un vērtīgu.

Pirms vasaras brīvlaika, skolēniem atgādināt 
par elektrodrošību bija ieradies J. kirkovalds 
no a/S “Sadales tīkls”. Sarunā ar bērniem un 
rādot pamācošu filmiņu, varēja vēlreiz pārlieci-
nāties, cik ļoti svarīgi būt piesardzīgam darbo-
joties ar elektroierīcēm un uzturoties to tuvumā.

arī vecāko klašu skolēniem bija sportiskas ak-
tivitātes – stafetes, basketbola un frisbija ele-
menti.

Pēc sportiskā garā pavadītas dienas, muižas 
parkā visi varēja baudīt pikniku. Par to parūpē-
jās SIa “līče” atsaucīgais kolektīvs.

Paldies sporta skolotājai Z. Šestakovskai, 8. 
klases skolēniem, k. Neklauam, a/S “Sadales 
tīkls” attīstības direktoram J. kirkovaldam, SIa 
‘līče” darbinieku kolektīvam, bērniem un sko-
lotājiem! Diena tiešām bija izdevusies!

Šajā mācību gadā skolēnu līdzpārvalde čak-
li darbojusies dažādu pasākumu realizēšanā, 
tāpēc 28. maijā līdzpārvaldes koordinatores 
I. Smilgas un skolotājas S. Šulcas pavadībā 
devās mācību gada noslēguma ekskursijā uz 
Jūrmalu.

Ceļā uz kūrorta pilsētu tika iepazīti dažādi sa-
biedriskā transporta veidi. ekskursanti brauca 
ar autobusu, tramvaju, vilcienu. Jūrmalā tika 
noiets prāvs ceļa gabals pa liedagu. Šogad pa-
vasaris visus lutina ar sauli. Jūras krastā bērni 
spēlēja volejbolu un devās peldēties Baltijas 
jūras ūdeņos.

Mazliet saguruši, bet apmierināti līdzpārvaldes 
pārstāvji atgriezās Upesciemā, lai pārdomātu 
nākamajā mācību gadā veicamos darbus.

Berģu skolā šogad bijis gana daudz vērtīgu 
un izglītojošu pasākumu. 2017./2018. mācību 
gads noslēdzies ar vērienīgu skaitu skolēnu 
sasniegumu gan valodās un mākslā, gan spor-
tā un vēsturē. Skola var lepoties ar zinātkāriem 
bērniem un viņu sasniegumiem arī ārpus sko-
las.

31. maijā svinīgā līnijā skolas direktore I. Briņ-
ķe pasniedza sudraba, zelta liecības un goda 
rakstus visiem čaklajiem bērniem un to skaits 
ar katru gadu aug. Pasākumu atklāja skolas 
zēnu koris vadītājas k. Prekeles vadībā, kura 
pati spēlēja pavadījumu uz akordeona.

Pēc svinīgās līnijas visas 15 klases devās uz 
liecību izsniegšanu savu klašu telpās. Paldies 
skolas ēdināšanas uzņēmumam SIa “līče” par 
sarūpētajiem gardajiem saldējumiem, kurus 
baudot bērni sajuta vasaras garšu un steigšus 
devās to baudīt ārpus skolas!

Paldies visiem Berģu skolas skolotājiem par 
bērnu motivēšanu un atbalstīšanu visa mācību 
gada laikā!

lai vasarā gūtās pozitīvās emocijas atskan nā-
kamā 2018./2019. mācību gada darbos!

Berģu skolas DvaJ Ilze Smilga

svētku baudīšana
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GARKALNES NOVADA  
dzimtsarakstu nodaļā 

Nolūkā nodrošināt Jūsu, mūsu nova-
da iedzīvotāju, informētību par visiem 
Jums būtiskajiem jautājumiem, Jums 
ir iespēja uzdot zvērinātam notāram 
Jums interesējošus jautājumus par da-
žādām juridiskām tēmām (par nekusta-
mo īpašumu iegūšanu un atsavināšanu, 
dažāda veida civiltiesisku līgumu no-
slēgšanu, mantojuma lietu vešanu, lau-
lāto mantisko attiecību noregulēšanu un 
bezstrīdus laulības šķiršanas procesu 
un par jebkuriem citiem zvērinātu notā-
ru kompetencē ietilpstošiem tematiem).

gaidīsim Jūsu jautājumus līdz katra mē-
neša 1. datumam, lai sadarbībā ar zvē-
rinātiem notāriem nodrošinātu Jūs ar 
pilnvērtīgām zināšanām par Jūsu tie-
sību un tiesisko interešu aizsardzību: 
notars@garkalne.lv  atbildes publicēsim.

j A u T ā j I E T
zvērinātam notāram SVEIcAm

jubILāRuS!

Saulainajā un vasarīgi siltajā 2018. gada 10. 
maijā Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolā 
risinājās nu jau par tradīciju kļūstošā skolēnu 
Zinību konference.

konferences mērķis ir vienkopus sapulcināt 
gada laikā veidoto labāko prezentāciju autorus 
un dot viņiem iespēju savu veikumu demons-
trēt citiem. Savukārt klausītājiem ir iespēja 
kaut ko jaunu uzzināt, vērot labu uzstāšanās 
praksi, kā arī novērtēt prezentāciju veidošanas 
piemērus. Skolēnus konferencei izvirzīja sko-
lotāji. Tika veikta labāko un saistošāko darbu 
atlase. Pēc tās skolēni ar saviem skolotājiem 
“slīpēja” gan publisko uzstāšanos, gan pašas 
prezentācijas saturisko un vizuālo daļu.

Šogad konferencē bija 2 daļas – 1. daļā pie-
dalījās 4.-5. klašu skolēni, 2. daļā – 6.-9. klašu 
skolēni. Īpaši gribas uzsvērt, ka 2. daļā mums 
pievienojās Carnikavas pamatskolas skolēni 
ar saviem skolotājiem un direktori (p.i.) aiju 
Patkovsku, kuri laipni atsaucās mūsu aicinā-
jumam piedalīties konferencē. 

Bija vērtīgi vērot septiņu (6.-9. kl.) Carnikavas 
skolēnu saistošo un pārliecinošo uzstāšanos 
un uzzināt daudz interesanta gan par mūsu 
garkalnes novada simbolu skaisto Zaļo vār-
nu, gan par cilvēka orgānu darbību, gan par 
atkritumu šķirošanu, gan par strausu dzīvi un 
izturību… 

arī Berģu MMP skolēni piedāvāja dažādas 
tēmas – Baltā galdauta svētki, klimata jos-
las, latviešu tradīcijas, rīdziņas upe, Pirmais 
dzelzceļš latvijā, leģendārais kuģis ”Saratov”, 
Sapņu profesijas (My Dream Yob), Ēnu dienā 
piedzīvotais un redzētais u.c.

10. maija konferencē gan skolēni, gan skolo-
tāji, gan administrācija atskatās uz gada laikā 
paveikto – skolēnu zināšanām, kas ir mācību 
tēmu padziļinājums vai paplašinājums, uzzi-
nātā prezentēšanu. Skolotāju varēja it kā no 
malas paskatīties, cik labi ir audzēkņu saga-
tavojuši runu, cik brīvi un pārliecinoši viņi var 
to pastāstīt, cik saistoša ir prezentācija vizuālā  
un saturiskā ziņā, galu galā vai izlabotas gra-
matikas kļūdas un paša runātāja vizuālais tēls 
ir pieņemams.

Nobeigumā  gribu izteikt pateicību skolēniem 
par uzņēmību, ieguldīto darbu, dažam arī par 
sevis pārvarēšanu, lai izietu priekšā un publis-
ki uzstātos, pateicība arī skolotājiem (D. Bre-
dikai, a. Bredikam, I. križevicai, I. kuzņecovai, 
I. Millerei, I. Purgalei, S. vanagai) par skolēnu 
sagatavošanu Zinātniskajai konferencei, kā arī 
I. Smilgai un Z. Ozolam par atbalstu tās orga-
nizēšanā un novadīšanā.

esam saņēmuši ielūgumu nākamajā gadā do-
ties uz Carnikavas pamatskolas konferenci, jo 
arī viņi nākamgad ir nolēmuši organizēt šādu 
konferenci savā skolā. Tāpēc 2018./2019. 
mācību gadā būs īpaši jāpievērš uzmanība šai 
mācību formai, jo konference deva iespēju sa-
skatīt nepilnības un izaugsmes iespējas. esam 
nolēmuši  pavasarī vispirms konferenci orga-
nizēt savā skolā un tikai tad 5-7 labākās rādīt 
Carnikavas kolēģiem.

lai izdodas mācību stundās atklāt, atrast, uz-
zināt ko jaunu un lai izdodas saistošā un pār-
liecinošā veidā to prezentēt citiem gan stun-
dās, gan nākamajā konferencē! Uz tikšanos 
2019. gada maijā!

DvIJ I. Tīkmere

OTRā zINību KONfERENcE Pirmais skrējiens „maltuve” noskriets

22. aprīlī garkalnes novada atpūtas 
kompleksā „Namdara darbnīca” notika 
pirmais purvu un meža taku skrējiens 
„Maltuve”. Sportisti sacentās trijās, pēc 
garuma un grūtības pakāpes atšķirīgās, 
trasēs. abas garākās – 17 un 29 kilometru 
– trases bija veidotas tā, lai dalībniekiem 
būtu iespēja baudīt Maltuves purva pava-
sara saulainās dienas burvību un staignu-
mu, grāvju šķērsošanu un dubļu brišanu. 
Īsākā – 5 kilometru – trase sportistus prie-
cēja ar brīnišķīgiem meža ceļiem un sau-
lainām taciņām.

Uzvarētāji:
5 km – aleksandra Bobovka un Jānis Ābols;
17 km – Monika Sarva un andris Seipuls;
29 km – antra lukševica un gatis Pūcītis.

Organizatori, biedrība „Meža taku skrējie-
ni”, saka lielu paldies garkalnes novada 
pašvaldībai un atpūtas kompleksa „Nam-
dara darbnīca” saimniekiem par atsaucī-
bu un atbalstu sacensību rīkošanā. Tie-
kamies atkal nākamgad – 20. aprīlī jau uz 
otro „Maltuvi”. Bridīsim dubļus dziedāda-
mi un smaidīgi, baltos kreklos un zeķēs!

garkalnē aizvadīts “Filter velokauss” sacensī-
bu seriāla otrais posms. Šosejas riteņbraukša-
nas pāru braucienā uzvaru guva kalvis eisaks 
un pirmā posma uzvarētājs Jānis vecvanags. 
MTB braucienā ātrāko laiku sasniedza viktors 
Nerugals.

lieliskos laika apstākļos garkalnē ar otrā pos-
ma sacensībām turpinājās populārais “Filter 
velokauss” sacensību seriāls. Šajā posmā 
šosejas riteņbraucēji mērojās spēkiem aiz-
raujošajos pāru braucienos, kamēr kalnu ri-

GARKALNĒ AIzVADīTS “fILTER VELOKAuSS”

teņbraucēji un skrējēji piedalījās individuālajās 
distancēs.

Pāru braucienu sacensības latvijā tiek rīko-
tas tikai “Filter velokauss” seriāla ietvaros. 
Organizatori dalībniekiem sarūpēja 20 kilo-
metru garu un aizraujošu  distanci. visātrāko 
laiku sasniedza pirmā posma uzvarētājs Jānis 
vecvanags (“Filter”), kurš startēja vienā pārī 
ar kalvi eisaku (“Doltcini latvia”). abi sportisti 
trasē pavadīja 26 minūtes un 1 sekundi (vidē-
jais ātrums 46,1 kilometri stundā). 

Gars lauzējs
 
Gars, vielā dzimis, netaps vairs par vielu, 
Bet tāļāk laužas kustība no gara, 
Un jaunā veidā vērties varbūt lielu, 
Varbūt vislielāko no brīniem dara? 
 
Jo zemes virsū paliek gars kā patnis 
Ar dzelžu saitēm siets pie mēr’ un svara, 
Un tomēr zemi pašu veido pratnis. 
 
Vai šaurās važas, kuras garā graužas, 
Reiz nevar rist no patņa, kas tā laužas? 
 
Skrej putnis, paliek zeme – kviešu statnis.
         Rainis

Cūkmeņi uzdarbojas, kanalizāCija ezerā!

garkalnes novada iedzīvotāju saimei 
piepulcējās 10 jaundzimušie  
(5 meitenes un 5 puikas).

garkalnes novada Dzimtsarakstu 
nodaļā laulību reģistrēja 5 pāri.

vienu dienu pastaigājoties gar ezera malu, pa-
manīju aizdomīgas caurules, kas no kādas mājas 
pagalma nonāk līdz langstiņu ezeram un no tām 
tek aizdomīgas krāsas ūdens ar nogulsnēm. 

Ievērojot personas datus, neminot nevienu kon-
krētā vārdā, sabiedrības interesēs runāšu gandrīz 
dzejā: “kādā namiņā, krievupes ielas galiņā, paša 
purva maliņā dzīvo “Cūkmeņu ģimenīte un co”, 
kas acīmredzot domā, ka apkārtējie iedzīvotāji 
alkst viņu notekūdeņu saturu ezerā.”

aizdomas man radīja arī apstāklis, ka no šīs mājas 
jau 2013. gadā tika atklāts nelegāls kanalizācijas 
pieslēgums. No šī pieslēguma notekūdeņi tika laisti 
tuvējā grāvī. Šo gadījumu pat brauca dokumentēt 
pārstāvji no tautā atpazīstama raidījuma un no 
pašvaldības tika uzlikts sods.

Šoreiz diemžēl atkal tika konstatēts, ka notekūdeņu 
saturs no privātīpašumā esošās mājas, kas tecēja 
pa tiešo ezerā izrādījās ar kanalizācijai raksturīga-
jiem piemaisījumiem un pieslēgums ir uzbūvēts 
nelegāli. Ūdens kvalitāti pārbaudīja SIa “vides 
audits” laborotrija. garkalnes novada būvvalde 
nosūtīja uzaicinājumu ierasties atbildīgo saimnieku 
sniegt paskaidrojumus, bet pēc pirmā uzaicinājuma 
tas neieradās. Uzaicinājums tika izsūtīts atkārtoti.

lūdzu iedzīvotājus ziņot par līdzīgiem gadījumiem 
garkalnes novadā. 

Saudzēsim dabu un dzīvosim zaļi!

langstiņu iedzīvotājs

apsveicam garkalnes novada  
seniorus dzimšanas dienā.

Diemžēl saistībā ar jauno personas 
datu regulu nav īstas skaidrības,
kā organizēt apsveikumus  
garkalnes Novada vēstīs.

Diemžēl var gadīties, ka nākotnē, 
garkalnes Novada vēstīs
seniorus neapsveiksim.

Cerēsim, ka šis jautājums 
atrisināsies tuvā nākotnē.



katru gadu vairāk nekā 11 tūkstošiem ģime-
ņu latvijā dzīve apgriežas ar kājām gaisā, jo 
pirmo reizi kāds izdzirdējis diagnozi vēzis. Tas 
ir liels pārdzīvojums gan pacientam, gan tu-
viniekiem. Ik gadu ar šo diagnozi pirmreizējo 
invaliditāti saņem vairāk nekā 3 tūkstoši cil-
vēku. Un tas ir loģiski, jo atlabšana parasti ir 
ilgāka par slimības lapai atvēlēto laiku. Tāpēc 
aicinām pieteikties onkoloģisko pacientu psi-
hosociālās rehabilitācijas programmai „Spēka 
avots”, kuras mērķis ir sakārtot dzīves vērtī-
bas pēc slimības ne tikai cilvēkam, kurš gājis 
cauri ārstēšanai, bet arī viņa ģimenes locek-
ļiem. kopš 2018.gada psihosociālā rehabi-
litācija onkoloģiskajiem pacientiem ir valsts 
apmaksāts pakalpojums, kuru ievieš pacientu 
biedrība „Dzīvības koks”.

līdz šim notikušas 3 rehabilitācijas program-
mas, kurās piedalījušies cilvēki ar dažādām 
onkoloģiskām slimībām. vēl paredzētas vai-
rāk nekā 20 programmas, tajā skaitā arī spe-
ciālizētas programmas onkohomatoloģijā, 
vecākiem ar bērniem, pāru programma, kā arī  
programmas pēc specifiskiem vēža veidiem 
(tuvāka informācija: www.dzivibaskoks.lv). 

Psihosociālā rehabilitācijas programma „Spē-
ka avots” ir sešu dienu kurss, kurā iekļauta 
psihoterapija, mākslas terapija, informācija 

rehabilitāCijas ProGramma, kas iedvesmo dzīvei

par dzīvi pēc slimības, speciālistu konsul-
tācijas, fiziskās aktivitātes un savstarpējais 
atbalsts. kā raksta kāda programmas dalīb-
niece: ”esmu iepazinusies ar pozitīvi domājo-
šiem cilvēkiem, sakārtojusi savas domas un 
ieguvusi enerģiju, lai dzīvotu tālāk pilnvērtīgu 
dzīvi”. Savukārt cits dalībnieks atzīmē, ka ie-
mācījies aizpildīt tukšumu pēc slimības, kā arī 
saņēmis ļoti daudz dzīvei svarīgas informāci-
jas, kā dzīvot pēc slimības.

lai pieteiktos kādai no programmām ir jā-
aizpilda pieteikuma anketa, kas atrodama 
https://anketa.dzivibaskoks.lv/. 

Psihosociālās rehabilitācijas programmu 
mērķis ir nodrošināt informāciju par slimību 
un iespējām turpināt pilnvērtīgu dzīvi, palī-
dzēt novērst emocionālo spriedzi un panākt 
savstarpēju psihoemocionālu atbalstu, lai 
veicinātu personas reintegrāciju sabiedrī-
bā. Onkoloģisko pacientu atbalsta biedrība 
“Dzīvības koks” psihosociālās rehabilitācijas 
programmas onkoloģiskajiem pacientiem ie-
vieš kopš 2009. gada. līdz šim īstenotas jau 
42 psihosociālās rehabilitācijas programmas 
cilvēkiem, kurus skāris vēzis.

kontakti: „Dzīvības koks”, tel. 67625339, 
e-pasts: dzivibaskoks@dzivibaskoks.lv

Ja esi radošs un mērķtiecīgs, tev patīk risināt prob-
lēmas, tev sagādā prieku iespēja palīdzēt cilvēkiem, 
tu vēlies pārveidot pasauli un atstāt tajā ko nozīmī-
gu, kā arī tev ir svarīgi nākotnē strādāt perspektīvu 
darbu un saņemt labu atalgojumu – tad inženiera 
profesija ir domāta tev!

vairāki garkalnes novada iedzīvotāji ir izvēlējušies 
savas zināšanas papildināt rīgas Tehniskajā univer-
sitātē (rTU), turklāt, studējot nevis pilna laika, bet 
gan nepilna laika studiju programmās (neklātienē), 
tādējādi veiksmīgi apvienojot izglītošanos ar pilnas 
slodzes darbu un rūpēm par ģimeni. Neklātienes 
studijās tiek nodrošināts elastīgs kursa saturs un 
metodes, e-studiju iespējas, kā arī individuāla pie-
eja ikvienam studentam. Nepilna laika studijas rTU 
Neklātienes un vakara studiju departamentā (NvSD) 
tiek organizētas sestdienās.

agris Patmalnieks, studiju programmas “Būvniecī-
ba” 5. kursa students: “garkalnes novadā dzīvo-
ju jau 25 gadus. Tā kā mājvieta atrodas netālu no 
Berģiem, tad ļoti labprāt apmeklēju latvijas etno-
grāfisko brīvdabas muzeju, kā arī koncertus kultū-
ras namā. Sākotnēji studēju rTU dienas nodaļā, 
bet, kad vairs nevarēju apvienot studijas ar darbu, 
nolēmu turpināt izglītošanos neklātienē. Būtiskākā 
nepilna laika studiju priekšrocība ir tieši tehniskās 
zināšanas un pasniedzēju pieredze, kas sekmē teo-
rētisko zināšanu pielietojamību reālajā dzīvē!”

krists Daugaviņš, studiju programmas “Siltuma, gā-
zes un ūdens tehnoloģija” 3. kursa students: “Tā kā 
mani vecāki un vecvecāki dzīvo garkalnes novadā, 
Berģos, arī es esmu šajā vietā uzaudzis. Pateicoties 
domes atbalstam, pēdējos gados ir jūtami uzlaboju-

sies situācija novadā kopumā – īpaši gribētu atzīmēt 
dažādas sporta un brīvā laika aktivitātes. 

rTU neklātienes programmā iestājos jau pēc rīgas 
valsts tehnikuma pabeigšanas; nomācoties pāris 
gadus, mainījās situācija un prioritātes dzīvē, un 
studijas kļuva sekundāras. atsāku mācības 2015. 
gadā, jo, vadot savu uzņēmumu, jutu nepiecieša-
mību gan pēc akadēmiskajām zināšanām, gan arī 
pēc apliecinājuma par augstāko izglītību, lai varētu 
nokārtot dažāda veida profesionālos sertifikātus, kā 
arī vienkārši apmierināt savu ambīciju pēc augstā-
kās izglītības.

Jāatzīst, ka pēdējos gados ir jūtami uzlabojusies 
rTU materiāltehniskā bāze, studiju kopējais līme-
nis ir audzis. arī jaunās paaudzes pasniedzēji ienes 
daudz jauna un inovatīva studiju procesā. Pašreizē-
jā darba vietā (vadot savu uzņēmumu, kas nodar-
bojas ar iekšējo inženierkomunikāciju uzstādīšanu), 
manas 15 gadu laikā iegūtās praktiskās zināšanas 
tiek papildinātas ar rTU iegūtām teorētiskām zinā-
šanām, kas ļauj vairāk un padziļinātāk izprast dažā-
du procesu darbību.”

Jau sesto gadu pēc kārtas latvijas Darba devēju 
konfederācija atzinusi, ka rTU studenti ir vislabāk 
sagatavoti darba devēju prasībām un tāpēc – ļoti 
pieprasīti darba tirgū. Neklātienes un vakara studi-
ju departamentā šobrīd tiek īstenotas kopskaitā 12 
bakalaura studiju programmas. vairāk iespējams 
uzzināt: www.rtu.lv/neklatiene

Dokumentu iesniegšana rTU pamatstudiju un aug-
stākā līmeņa studiju programmās norisināsies no 3. 
jūlija līdz 24. augustam. 

studē rtu neklātienē un kļūsti Par konkurētsPējīGu inženieri

maksibasketbola 27. sezonas čemPioni

latvijas Maksibasketbola čempionāta 27. se-
zonas noslēgumā 28. un 29. aprīlī rīgā, “Tu-
rības” sporta zālē kļuva zināmi uzvarētāji un 
medaļu ieguvēji sešās vecuma grupās vīrie-
šiem.

No 12 finālspēļu dalībniekiem produktīvāko 
sniegumu demonstrēja “garkalnes novada” 
basketbolists Igors lūķis. k60+ grupas zelta 
spēlē “garkalnes novads” ar lūķi sastāvā ar 
98:62 uzveica Bk “Tukums”. lūķis laukumā 
aizvadīja nepilnas 35 minūtes, guva 47 punk-

tus, izcīnīja 12 atlēkušās bumbas, izpildīja 
divas rezultatīvās piespēles, pārtvēra divas 
bumbas. Metienu precizitāte: divpunktnieki 
– 17/23, trīspunktnieki – 1/3, soda metieni – 
10/14. Summā 45 efektivitātes punkti.

k55+ grupas zelta spēlē “garkalnes novads” 
ar 73:54 pārspēja “Ķekavu”. Uzvarētāju rindās 
Ziedonis Jansons laukumā aizvadīja visas 40 
minūtes, guva 38 punktus, izcīnīja 12 atlēku-
šās bumbas, izpildīja četras rezultatīvās pie-
spēles. Metienu precizitāte: divpunktnieki – 
6/8, trīspunktnieki – 6/10, soda metieni – 8/11. 
Summā Jansonam 43 efektivitātes punkti.

Uģa lasmaņa pārstāvētais Bk “Tukums” 
k55+ grupas zelta spēles papildlaikā ar 88:83 
uzveica “Ķekavu”. lasmanis laukumā aizvadī-
ja nepilnas 45 minūtes, guva 33 punktus, iz-
cīnīja 14 atlēkušās bumbas, izpildīja septiņas 
rezultatīvās piespēles, bloķēja divus metienus. 
Metienu precizitāte: divpunktnieki – 11/16, 
soda metieni – 11/18. lasmanim summā 40 
efektivitātes punkti.

latvijas Maksibasketbola čempionāta fināl-
spēļu rezultāti:

k40+
Par 1. vietu. “Baltic wood Trading/garkal-
ne” – “rīga” 104:49 (Feierbergs 27+7 aB+6 
rP, Pogiņš 14+5 aB, Citskovskis 14, Dzērve 
10+12 aB, valneris 10 – epners 12+10 aB, 
Spila 10+8 aB).

k55+
Par 1. vietu. “garkalnes novads” - “Ķekava” 
73:54 (Jansons 38+12 aB, lūķis 19+11 aB – 
liepiņš 27+6 aB).

k60+
Par 1. vietu. “garkalnes novads” – Bk “Tu-
kums” 98:62 (lūķis 47+12 aB, ruģelis 13+6 
aB, Ungurs 12, rudzītis 11+9 aB+6 rP – lein-
gards 19, Ziediņš 16, Bergmanis 13+5 aB).

Foto: renārs Buivids (rB32)


